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Saapuvilla olleet jäsenet
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Puheenjohtaja
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Tämä asiakirja on sähköisesti allekirjoitettu Tuusulan asianhallintajärjestelmässä

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

 

Lilli Salmi

 

Johanna Sipiläinen
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Pöytäkirjan nähtävänäolo
Julkaistu yleisessä tietoverkossa 12.4.2024
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§ 137
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Todetaan läsnäolijat.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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§ 138
Pöytäkirjan tarkastus

Kunnanhallitus on kokouksessaan 19.12.2022 § 444 päättänyt, että kunnanhallituksen 
pöytäkirjan tarkastavat kaksi erikseen valittavaa pöytäkirjantarkastajaa, jotka valitaan 
aakkosjärjestyksessä. Pöytäkirjantarkastajiksi ei valita puheenjohtajaa eikä 
varapuheenjohtajia.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Valitaan tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi jäsenet

Lilli Salmi ja Johanna Sipiläinen

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 52,18.05.2021
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 49,20.05.2021
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, § 44,22.06.2021
Vammaisneuvosto, § 34,11.08.2021
Ikäihmisten neuvosto, § 35,30.08.2021
Kuntakehityslautakunta, § 35,27.04.2022
Kuntakehityslautakunta, § 61,17.08.2022
Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 92,20.09.2022
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, § 47,20.09.2022
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 76,22.09.2022
Kuntakehityslautakunta, § 25,20.03.2024
Kunnanhallitus, § 139, 08.04.2024

§ 139
Puistokylä, asemakaava nro 3589, kaavaehdotuksen nähtäville asettaminen

TUUDno-2021-825

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 18.05.2021, § 52

Valmistelijat / lisätiedot:
Tiina Simons, Ulla Kinnunen, Risto Kanerva
tiina.simons@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi
sivistysjohtaja, kulttuuri- ja museotoimenjohtaja, vapaa-aikapalveluiden päällikkö

Liitteet
1 Lausuntopyyntö Puistokylä asemakaava ja asemakaavan muutos nro 3589, ksltk 
18.5.2021
2 OAS Puistokylä asemakaava ja asemakaavan muutos nro 3589, ksltk 18.5.2021

Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelma on päivitetty. 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma on nähtävillä 29.4 - 31.8.2021. Kasvu ja ympäristö
/kaavoitus pyytää kasvatus- ja sivistyslautakunnalta lausuntoa Puistokylän 
asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta. Lausunto pyydetään 
toimittamaan 31.8.2021 mennessä.
 

Suunnittelun tavoitteet ja suunnittelualue 

Puustellinmetsän eteläpuolelle sijoittuvalle alueelle suunnitellaan monipuolista 
asuinaluetta, jonka sekoitettu rakenne vaihtelee kerrostaloista kytkettyihin 
pientaloihin ja erillispientaloihin. Alueen toteuttaminen edellyttää katuyhteyden 
rakentamista Fallbackantielle alueen kytkemiseksi Tuusulanväylään.

Suunnittelualue sijaitsee Etelä-Tuusulassa, Rykmentinpuistossa. Suunnittelualue 
rajautuu pohjoisosassa Puustellinmetsään, lännessä urheilukeskukseen ja etelässä 
Palkkitien teollisuusalueeseen. Suunnittelualueen itäpuolinen alue on 
asemakaavoittamatonta luonnontilaista metsäaluetta. Suunnittelualueen pinta-ala on 
noin 30 ha. Alueen rajausta voidaan vielä muuttaa suunnittelutyön edetessä.
 

Suunnittelun taustatietoa
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Alue on maastonmuodoiltaan melko tasaista hiekkakangasta ja talousmetsää. Alue on 
toiminut aikaisemmin varuskunnan harjoitusalueena, johon on sijoittunut 
harjoitusalueen lisäksi ampumarata. Ampumaradan maaperä on myöhemmin 
kunnostettu. Alueen länsireunalla sijaitsee vanha ortodoksihautausmaa. Varuskunnan 
toiminnan lakattua alue on ollut vilkkaassa virkistyskäytössä. Alueelle on laadittu 
vuonna 2019 reittisuunnitelma, jonka tavoitteena on luoda pohja monipuolisen ja 
houkuttelevan reittiverkoston saamiseksi. Virkistysmahdollisuuksia tarjoaa polku-ja 
latuverkoston lisäksi frisbeegolf-rata, jolle kunta on myöntänyt maa-alueen 
käyttöoikeuden 31.10.2022 saakka. 

Suunnittelualue on kokonaisuudessaan kunnan omistuksessa ja 
asemakaavoittamaton. Puistokylän asemakaava on merkitty kaavoituksen 
työohjelmaan vuodelle 2021.

Kasvatus- ja sivistyslautakunnan lausunto:

Lausunnon ydinkohdat 

Puistokylän suunnittelussa tulee arvioida uudelleen Rykmentinpuiston 
osayleiskaavan tavoitteita asuntotuotannon määrästä ja laadusta sekä toisaalta 
luonto- ja virkistysalueiden suhdetta asuntotuotantoon.  
OAS:an tavoitteet ja suunnitelmassa mainitut asuntotuotannon lisäämiseen 
liittyvät toimenpiteet ovat ristiriidassa keskenään. 
Luonnon ja virkistyksen tarjoaman potentiaalin tulee ohjata Rykmentinpuiston 
alueen kehitystyötä. Se tulee nähdä Tuusulan vahvana vetovoimatekijänä, ja 
tavoitteeksi tulee asettaa yhtenäisen ja keskuspuistomaisen alueen tarjoaminen 
kuntalaisten liikkumiseen. 
Rykmentinpuisto on urheilukeskuksen laajentumissuunta. 
Urheilukeskuksen liikenteen ja turvallisuuden sekä 
saavutettavuuden haasteet lisääntyvät kävijämäärien kasvaessa 
Ampumahiihtostadionin toimintaedellytykset tulee turvata 
Vihreä asuinympäristö kannustaa tutkimusten mukaan liikkumaan. Puistokylän 
tulee tarjota kuntalaisten liikkumista ja hyvinvointia edistäviä palveluita 
Ortodoksinen sotilashautausmaa kaava-alueen laidalla on muinaismuistoaluetta 
eikä sitä tule kaavoittaa. 
 

Lautakunta näkee, että Puistokylän rakentamista OAS:ssa esitetyillä tavoitteilla tulee 
tarkastella uudelleen ja esittää, että alueen suunnittelua jatketaan ja koko 
Rykmentinpuiston alueen kehittäminen tapahtuu enemmän nykyisiä tarpeita 
vastaavaksi luontoa ja liikkumista kunnioittaen. Suunnittelusta vastaavan tahon tulee 
huolehtia, ja kunnan varmistaa ohjeistamalla, että kehitystyötä 
johtaa myös Rykmentinpuiston metsän, luonnon, lähivirkistyksen ja ulkoilun 
kehittämisen tarjoama potentiaali.  

Asuinalueiden suunnittelun reunaehdoiksi tulee asettaa virkistysreittien ja palveluiden 
säilyttäminen tai välitön uudelleen sijoittaminen sekä etupainotteinen rakentaminen. 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa todetaan, että ”Puistokylän asemakaava-
alueella erityisenä tavoitteena on osayleiskaavan mukaisesti mahdollistaa alueella 
asuinrakentaminen sovittamalla se alueen virkistysarvoihin. Tämän lisäksi 
huomioidaan pohjavesialueelle sijoittumisesta johtuvat erityispiirteet sekä tavoitellaan 
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alueesta mahdollisimman vähäpäästöistä ja kestävää.”. Lautakunta esittää, että 
alueen suunnittelua ohjaava, lainvoimainen osayleiskaava päivitetään huomioimaan 
paremmin ulkoilun ja luonnon merkitys alueella jo asuville ja 
sinne muuttaville asukkaille.  

Tuusulan kunta kehittää urheilukeskusta määrätietoisesti. Urheilukeskuksen tarpeet 
tulee huomioida ympärillä kehittyvän yhdyskuntarakenteen vuoksi erityisesti 
Rykmentinpuistossa. Esitetyllä suunnittelualueella sijaitsee merkittävä luontoliikunta- 
ja virkistyspalveluita sisältävä kokonaisuus ja välittömässä läheisyydessä 
urheilukeskus, joka yhdistyy alueen monipuolisiin virkistysreitteihin. Sikokallion ladulla 
vieraili kaudella 2020-2021 n. 100 000 kävijää. Hyrylän alueella sijaitsee kaksi 
frisbeegolfrataa, joista toinen sijaitsee suunnittelualueella. Rykmentinpuiston radalla 
oli 70 000 kävijää vuonna 2020. Urheilukeskuksen ampumahiihtostadion on yksi 
harvoja lajin suorituspaikkoja Etelä-Suomessa ja tärkeä osa paikallista identiteettiä, 
vanhan varuskunta-alueen henkeä ja näkyvä osa Tuusulan monipuolista 
vapaaehtoistyötä. Urheilukeskuksessa vierailee vuosittain yli puoli miljoonaa kävijää ja 
lähivuosien liikuntapaikkainvestoinnit kasvattavat käyttäjämääriä entisestään. 
Tuusulan kunnan tulee ryhtyä toimenpiteisiin ampumahiihtotoiminnan säilyttämiseksi 
urheilukeskuksessa yhdessä toiminnanharjoittajan kanssa huolehtimalla ensisijaisesti 
turvallisuuden ja melun hallinnasta sekä tarvittavasta luvitusmenettelystä. 
Turvalliseen toimintaan liittyvät asiat tulee selvittää huolellisesti ja osoittaa riittävät 
suojarakenteet sekä tarvittavat ympäristön tutkimukset alueella. Selvitys kannattaa 
laatia sellaisen tahon kanssa, joka on erikoistunut ampumaratoihin ja niiden 
toimintaan. Urheilukeskus tarvitsee kehittyäkseen ja kasvavaa väestömäärää 
palvellakseen lisää tilaa ja ainoa mahdollinen laajentumissuunta on Rykmentinpuisto.  

Suunnitelman yhtenä tavoitteena on, että alueella ”eheytetään olemassa olevia 
virkistysyhteyksiä ja luodaan uusia sekä parannetaan viheralueverkostoa”. Jos 
suunnitelmaa ei muuteta, viheralueverkosto alueella heikkenee merkittävästi. 

Urheilukeskus on noin kymmenen hehtaarin kokoinen alue. Alueen 
sisäistä liikennettä, toimintojen sijoittelua ja turvallisuuta parannetaan jatkuvasti. 
Talviaikaan tykkilumen tekoon tarvitaan tilaa ja toiminnasta aiheutuu meluhaittoja 
asutusalueelle. Latujen hoito toteutetaan pääosin yöaikaan, koska yöajat ovat 
otollisimmat lumetuksen suhteen. Suunnitelmissa on lisätä lumetuskaluston 
kapasiteettia, jotta pystytään luomaan entistä paremmat olosuhteet talviurheilulle ja 
liikunnalle. Nykyisen lumetuskentän käyttö loppui talveen 2020/2021, ja jatkossa 
tavoitteena on tehdä ensilumi ampumahiihtostadionilla sekä sen läheisyydessä. Tämä 
lisää meluhaittoja suunnitelmissa olevalle Puistokylän alueelle. Tulevan Olympiakylän 
suhteen on hyvä tiedostaa em. asiat ja ongelmat. Ulkoilureitit, kevyen liikenteen 
yhteydet ja pääsy urheilukeskukseen sujuvasti Rykmentinpuiston suunnasta on jo nyt 
aiheuttanut ongelmia. Siltoja ja alikulkutunneleita tarvitaan lisää ja liikenteellisiä 
solmukohtia tulee rakentaa sujuvan ja turvallisen toiminnan varmistamiseksi alueella. 

Vihreä asuinympäristö kannustaa liikkumaan ja Rykmentinpuiston metsästä on viime 
vuosina tullut merkittävä ulkoilukohde. Lainvoimainen ja suunnittelua ohjaava 
osayleiskaava (2013) ei riittävästi huomioi luonnon ja lähivirkistyksen lisääntynyttä 
tarvetta ja kasvua. Ulkoilun ja luonnon läheisyys asuinalueilla on syy muuttaa niille ja 
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jäädä asumaan, ja se tulee tiedostaa kaava-alueiden suunnittelussa. Edellytykset 
virkistysalueiden ja -reittien kehittämiselle heikkenevät, mikäli asiaa ei suunnittelussa 
huomioida. Kyse ei ole vain kaupunkikuvasta vaan kuntalaisten terveydestä. 

Luonto- ja virkistysolosuhteiden ja asukkaiden hyvinvoinnin kannalta, lähes 10 vuotta 
sitten laadittu Rykmentinpuiston osayleiskaava on päivityksen tarpeessa. Puiston yksi 
kerrallaan toteutuvat alueprojektit poistavat sieltä kaiken sen, millä on asukkaille 
merkitystä; lähiluonnon, metsät, polut, rauhoittumisen paikat ja seutukunnallisestikin 
houkuttelevat ulkoilupalvelut. Urheilukeskuksen toiminnoille tulee varata alueita 
myöhempää kehittämistä ja tulevia sukupolvia varten. Puistokylän suunnitelmalla 
kunta voittaa vähän ja menettää paljon.  

Mikäli Rykmentinpuiston alueelle päädytään suunnittelemaan asuinalueita, on 
osallistumis- ja arviointiprosessin mukaisesti syytä laatia kaavaluonnos / -luonnoksia. 
Tämä vaihe tulee toteuttaa kuntalaisia vahvasti osallistaen ja 
urheilukeskukselle ja ympäristölle asetettuja tavoitteita silmällä pitäen. 
Luonnosvaiheen aikana on myös hyvä mahdollisuus päivittää lainvoimaista 
osayleiskaavaa. Luonnoksessa tulee ottaa kantaa koko osayleiskaavaan ja alueen 
kokonaiskehitykseen. Rykmentinpuiston osayleiskaava toteutuu vähitellen ja on vaara, 
että myös ei-toivotut asiat tapahtuvat lopulta itsekseen. Yksi näistä asioista on 
suunnitelmassa esitetty ajoliikenneväylä Rykmentinpuiston läpi, jonka sijaintia ja 
vaikutuksia tulee arvioida kriittisesti. 

Lautakunta on asemakaavalausunnoissaan ottanut kantaa yleisesti ulkoilu- ja 
virkistysreittien rakentamiseen. Ne tulisi rakentaa etupainotteisesti ja 
kunnallisteknisten töiden yhteydessä. Niiden rakentaminen jälkikäteen on vaikeampaa 
ja asuinalueiden sisäiset polut ja ulkoiluraitit jäävät saarekemaisiksi ilman 
kokonaissuunnittelua. 

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara tuulehmuvi

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää antaa Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmasta asiaselostuksessa esitetyn lausunnon.

__________

Puheenjohtajan avattua keskustelun, Eeva-Liisa Nieminen esitti lisättäväksi lausunnon 
toiseen kappaleeseen sanat "ulkoilu- ja virkistysalueena". Kappale muutettuna:

"Lautakunta näkee, että Puistokylän rakentamista OAS:ssa esitetyillä tavoitteilla tulee 
tarkastella uudelleen ja esittää, että alueen suunnittelua jatketaan ulkoilu- ja 

 ja koko Rykmentinpuiston alueen kehittäminen tapahtuu enemmän virkistysalueena
nykyisiä tarpeita vastaavaksi luontoa ja liikkumista kunnioittaen. Suunnittelusta 
vastaavan tahon tulee huolehtia, ja kunnan varmistaa ohjeistamalla, että kehitystyötä 
johtaa myös Rykmentinpuiston metsän, luonnon, lähivirkistyksen ja ulkoilun 
kehittämisen tarjoama potentiaali."

Jäsen Alanko kannatti tehtyä muutosesitystä.
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Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu muutosesitys, asia ratkaistaan 
äänestämällä. Lautakunta hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Eeva-Liisa 
Niemisen tekemää muutosesitystä äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä

jaa-äänen antoivat jäsenet Åvall, Koivunen, Nätkynmäki, Väänänen, Laitila, 
Hellgren, Ahonen, Raevuori, Salonen
ei-äänen antoivat jäsenet Alanko ja Nieminen

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 9 jaa-ääntä, 2 ei-ääntä, 2 poissa. Puheenjohtaja 
totesi pohjaehdotuksen tulleen lautakunnan päätökseksi.

 

Päätös
Kasvatus- ja sivistyslautakunta päätti antaa Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmasta asiaselostuksessa esitetyn lausunnon.

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 20.05.2021, § 49

Valmistelijat / lisätiedot:
Risto Kanerva, Ulla Kinnunen
risto.kanerva@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi
vapaa-aikapalveluiden päällikkö, kulttuuri- ja museotoimenjohtaja

Liitteet
1 Lausuntopyyntö Puistokylä asemakaava ja asemakaavan muutos nro 3589, kvltk 
20.5.2021
2 OAS Puistokylä asemakaava ja asemakaavan muutos nro 3589, kvltk 20.5.2021

Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelma on päivitetty. 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma on nähtävillä 29.4 - 31.8.2021. Kasvu ja ympäristö
/kaavoitus pyytää kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunnalta lausuntoa Puistokylän 
asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta. Lausunto pyydetään 
toimittamaan 31.8.2021 mennessä.
 

Suunnittelun tavoitteet ja suunnittelualue 

Puustellinmetsän eteläpuolelle sijoittuvalle alueelle suunnitellaan monipuolista 
asuinaluetta, jonka sekoitettu rakenne vaihtelee kerrostaloista kytkettyihin 
pientaloihin ja erillispientaloihin. Alueen toteuttaminen edellyttää katuyhteyden 
rakentamista Fallbackantielle alueen kytkemiseksi Tuusulanväylään.

Suunnittelualue sijaitsee Etelä-Tuusulassa, Rykmentinpuistossa. Suunnittelualue 
rajautuu pohjoisosassa Puustellinmetsään, lännessä urheilukeskukseen ja etelässä 
Palkkitien teollisuusalueeseen. Suunnittelualueen itäpuolinen alue on 
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asemakaavoittamatonta luonnontilaista metsäaluetta. Suunnittelualueen pinta-ala on 
noin 30 ha. Alueen rajausta voidaan vielä muuttaa suunnittelutyön edetessä.
 

Suunnittelun taustatietoa

Alue on maastonmuodoiltaan melko tasaista hiekkakangasta ja talousmetsää. Alue on 
toiminut aikaisemmin varuskunnan harjoitusalueena, johon on sijoittunut 
harjoitusalueen lisäksi ampumarata. Ampumaradan maaperä on myöhemmin 
kunnostettu. Alueen länsireunalla sijaitsee vanha ortodoksihautausmaa. Varuskunnan 
toiminnan lakattua alue on ollut vilkkaassa virkistyskäytössä. Alueelle on laadittu 
vuonna 2019 reittisuunnitelma, jonka tavoitteena on luoda pohja monipuolisen ja 
houkuttelevan reittiverkoston saamiseksi. Virkistysmahdollisuuksia tarjoaa polku-ja 
latuverkoston lisäksi frisbeegolf-rata, jolle kunta on myöntänyt maa-alueen 
käyttöoikeuden 31.10.2022 saakka. 

Suunnittelualue on kokonaisuudessaan kunnan omistuksessa ja 
asemakaavoittamaton. Puistokylän asemakaava on merkitty kaavoituksen 
työohjelmaan vuodelle 2021.

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunnan lausunto:

Lausunnon ydinkohdat

Puistokylän suunnittelussa tulee arvioida uudelleen Rykmentinpuiston 
osayleiskaavan tavoitteita asuntotuotannon määrästä ja laadusta sekä toisaalta 
luonto- ja virkistysalueiden suhdetta asuntotuotantoon.
OAS:an tavoitteet ja suunnitelmassa mainitut asuntotuotannon lisäämiseen 
liittyvät toimenpiteet ovat ristiriidassa keskenään.
Luonnon ja virkistyksen tarjoaman potentiaalin tulee ohjata Rykmentinpuiston 
alueen kehitystyötä. Se tulee nähdä Tuusulan vahvana vetovoimatekijänä, ja 
tavoitteeksi tulee asettaa yhtenäisen ja keskuspuistomaisen alueen tarjoaminen 
kuntalaisten liikkumiseen.
Rykmentinpuisto on urheilukeskuksen laajentumissuunta.
Urheilukeskuksen liikenteen ja turvallisuuden sekä saavutettavuuden haasteet 
lisääntyvät kävijämäärien kasvaessa
Ampumahiihtostadionin toimintaedellytykset tulee turvata
Vihreä asuinympäristö kannustaa tutkimusten mukaan liikkumaan. Puistokylän 
tulee tarjota kuntalaisten liikkumista ja hyvinvointia edistäviä palveluita
Ortodoksinen sotilashautausmaa kaava-alueen laidalla on muinaismuistoaluetta 
eikä sitä tule kaavoittaa.
 

Lautakunta näkee, että Puistokylän rakentamista OAS:ssa esitetyillä tavoitteilla tulee 
tarkastella uudelleen ja esittää, että alueen suunnittelua jatketaan ja koko 
Rykmentinpuiston alueen kehittäminen tapahtuu enemmän nykyisiä tarpeita 
vastaavaksi luontoa ja liikkumista kunnioittaen. Suunnittelusta vastaavan tahon tulee 
huolehtia, ja kunnan varmistaa ohjeistamalla, että kehitystyötä johtaa myös 
Rykmentinpuiston metsän, luonnon, lähivirkistyksen ja ulkoilun kehittämisen tarjoama 
potentiaali.
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Asuinalueiden suunnittelun reunaehdoiksi tulee asettaa virkistysreittien ja palveluiden 
säilyttäminen tai välitön uudelleen sijoittaminen sekä etupainotteinen rakentaminen. 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa todetaan, että ”Puistokylän asemakaava-
alueella erityisenä tavoitteena on osayleiskaavan mukaisesti mahdollistaa alueella 
asuinrakentaminen sovittamalla se alueen virkistysarvoihin. Tämän lisäksi 
huomioidaan pohjavesialueelle sijoittumisesta johtuvat erityispiirteet sekä tavoitellaan 
alueesta mahdollisimman vähäpäästöistä ja kestävää.”. Lautakunta esittää, että 
alueen suunnittelua ohjaava, lainvoimainen osayleiskaava päivitetään huomioimaan 
paremmin ulkoilun ja luonnon merkitys alueella jo asuville ja sinne muuttaville 
asukkaille.

Tuusulan kunta kehittää urheilukeskusta määrätietoisesti. Urheilukeskuksen tarpeet 
tulee huomioida ympärillä kehittyvän yhdyskuntarakenteen vuoksi erityisesti 
Rykmentinpuistossa. Esitetyllä suunnittelualueella sijaitsee merkittävä luontoliikunta- 
ja virkistyspalveluita sisältävä kokonaisuus ja välittömässä läheisyydessä 
urheilukeskus, joka yhdistyy alueen monipuolisiin virkistysreitteihin. Sikokallion ladulla 
vieraili kaudella 2020-2021 n. 100 000 kävijää. Hyrylän alueella sijaitsee kaksi 
frisbeegolfrataa, joista toinen sijaitsee suunnittelualueella. Rykmentinpuiston radalla 
oli 70 000 kävijää vuonna 2020. Urheilukeskuksen ampumahiihtostadion on yksi 
harvoja lajin suorituspaikkoja Etelä-Suomessa ja tärkeä osa paikallista identiteettiä, 
vanhan varuskunta-alueen henkeä ja näkyvä osa Tuusulan monipuolista 
vapaaehtoistyötä. Urheilukeskuksessa vierailee vuosittain yli puoli miljoonaa kävijää ja 
lähivuosien liikuntapaikkainvestoinnit kasvattavat käyttäjämääriä entisestään. 
Tuusulan kunnan tulee ryhtyä toimenpiteisiin ampumahiihtotoiminnan säilyttämiseksi 
urheilukeskuksessa yhdessä toiminnanharjoittajan kanssa huolehtimalla ensisijaisesti 
turvallisuuden ja melun hallinnasta sekä tarvittavasta luvitusmenettelystä. 
Turvalliseen toimintaan liittyvät asiat tulee selvittää huolellisesti ja osoittaa riittävät 
suojarakenteet sekä tarvittavat ympäristön tutkimukset alueella. Selvitys kannattaa 
laatia sellaisen tahon kanssa, joka on erikoistunut ampumaratoihin ja niiden 
toimintaan. Urheilukeskus tarvitsee kehittyäkseen ja kasvavaa väestömäärää 
palvellakseen lisää tilaa ja ainoa mahdollinen laajentumissuunta on Rykmentinpuisto.

Suunnitelman yhtenä tavoitteena on, että alueella ”eheytetään olemassa olevia 
virkistysyhteyksiä ja luodaan uusia sekä parannetaan viheralueverkostoa”. Jos 
suunnitelmaa ei muuteta, viheralueverkosto alueella heikkenee merkittävästi.

Urheilukeskus on noin kymmenen hehtaarin kokoinen alue. Alueen sisäistä 
liikennettä, toimintojen sijoittelua ja turvallisuuta parannetaan jatkuvasti. Talviaikaan 
tykkilumen tekoon tarvitaan tilaa ja toiminnasta aiheutuu meluhaittoja asutusalueelle. 
Latujen hoito toteutetaan pääosin yöaikaan, koska yöajat ovat otollisimmat 
lumetuksen suhteen. Suunnitelmissa on lisätä lumetuskaluston kapasiteettia, jotta 
pystytään luomaan entistä paremmat olosuhteet talviurheilulle ja liikunnalle. Nykyisen 
lumetuskentän käyttö loppui talveen 2020/2021, ja jatkossa tavoitteena on tehdä 
ensilumi ampumahiihtostadionilla sekä sen läheisyydessä. Tämä lisää meluhaittoja 
suunnitelmissa olevalle Puistokylän alueelle. Tulevan Olympiakylän suhteen on hyvä 
tiedostaa em. asiat ja ongelmat. Ulkoilureitit, kevyen liikenteen yhteydet ja pääsy 
urheilukeskukseen sujuvasti Rykmentinpuiston suunnasta on jo nyt aiheuttanut 
ongelmia. Siltoja ja alikulkutunneleita tarvitaan lisää ja liikenteellisiä solmukohtia tulee 
rakentaa sujuvan ja turvallisen toiminnan varmistamiseksi alueella.
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Vihreä asuinympäristö kannustaa liikkumaan ja Rykmentinpuiston metsästä on viime 
vuosina tullut merkittävä ulkoilukohde. Lainvoimainen ja suunnittelua ohjaava 
osayleiskaava (2013) ei riittävästi huomioi luonnon ja lähivirkistyksen lisääntynyttä 
tarvetta ja kasvua. Ulkoilun ja luonnon läheisyys asuinalueilla on syy muuttaa niille ja 
jäädä asumaan, ja se tulee tiedostaa kaava-alueiden suunnittelussa. Edellytykset 
virkistysalueiden ja -reittien kehittämiselle heikkenevät, mikäli asiaa ei suunnittelussa 
huomioida. Kyse ei ole vain kaupunkikuvasta vaan kuntalaisten terveydestä.

Luonto- ja virkistysolosuhteiden ja asukkaiden hyvinvoinnin kannalta, lähes 10 vuotta 
sitten laadittu Rykmentinpuiston osayleiskaava on päivityksen tarpeessa. Puiston yksi 
kerrallaan toteutuvat alueprojektit poistavat sieltä kaiken sen, millä on asukkaille 
merkitystä; lähiluonnon, metsät, polut, rauhoittumisen paikat ja seutukunnallisestikin 
houkuttelevat ulkoilupalvelut. Urheilukeskuksen toiminnoille tulee varata alueita 
myöhempää kehittämistä ja tulevia sukupolvia varten. Puistokylän suunnitelmalla 
kunta voittaa vähän ja menettää paljon.

Mikäli Rykmentinpuiston alueelle päädytään suunnittelemaan asuinalueita, on 
osallistumis- ja arviointiprosessin mukaisesti syytä laatia kaavaluonnos / -luonnoksia. 
Tämä vaihe tulee toteuttaa kuntalaisia vahvasti osallistaen ja urheilukeskukselle ja 
ympäristölle asetettuja tavoitteita silmällä pitäen. Luonnosvaiheen aikana on myös 
hyvä mahdollisuus päivittää lainvoimaista osayleiskaavaa. Luonnoksessa tulee ottaa 
kantaa koko osayleiskaavaan ja alueen kokonaiskehitykseen. Rykmentinpuiston 
osayleiskaava toteutuu vähitellen ja on vaara, että myös ei-toivotut asiat tapahtuvat 
lopulta itsekseen. Yksi näistä asioista on suunnitelmassa esitetty ajoliikenneväylä 
Rykmentinpuiston läpi, jonka sijaintia ja vaikutuksia tulee arvioida kriittisesti.

Lautakunta on asemakaavalausunnoissaan ottanut kantaa yleisesti ulkoilu- ja 
virkistysreittien rakentamiseen. Ne tulisi rakentaa etupainotteisesti ja 
kunnallisteknisten töiden yhteydessä. Niiden rakentaminen jälkikäteen on vaikeampaa 
ja asuinalueiden sisäiset polut ja ulkoiluraitit jäävät saarekemaisiksi ilman 
kokonaissuunnittelua.

Ehdotus
Esittelijä: Virpi Lehmusvaara tuulehmuvi

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää antaa Puistokylän asemakaavan 
osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta asiaselostuksessa esitetyn lausunnon.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, 22.06.2021, § 44

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Hagman, Marjo-Kaisa Konttinen
heidi.hagman@tuusula.fi
kehittämispäällikkö, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Liitteet
1 OAS Puistokylä asemakaava ja asemakaavan muutos nro 3589, hyte-ltk 22.6.2021
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2 Lausuntopyyntö Puistokylä, asemakaava ja asemakaavan muutos nro 3589, hyte-ltk 
22.6.2021

Perustelut

Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelma on päivitetty. 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma on nähtävillä 29.4 - 31.8.2021. Kasvu ja ympäristö
/kaavoitus pyytää hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnalta lausuntoa 
Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta. Lausunto 
pyydetään toimittamaan 31.8.2021 mennessä.

Suunnittelun tavoitteet ja suunnittelualue 
Puustellinmetsän eteläpuolelle sijoittuvalle alueelle suunnitellaan monipuolista 
asuinaluetta, jonka sekoitettu rakenne vaihtelee kerrostaloista kytkettyihin 
pientaloihin ja erillispientaloihin. Alueen toteuttaminen edellyttää katuyhteyden 
rakentamista Fallbackantielle alueen kytkemiseksi Tuusulanväylään.

Suunnittelualue sijaitsee Etelä-Tuusulassa, Rykmentinpuistossa. Suunnittelualue 
rajautuu pohjoisosassa Puustellinmetsään, lännessä urheilukeskukseen ja etelässä 
Palkkitien teollisuusalueeseen. Suunnittelualueen itäpuolinen alue on 
asemakaavoittamatonta luonnontilaista metsäaluetta. Suunnittelualueen pinta-ala on 
noin 30 ha. Alueen rajausta voidaan vielä muuttaa suunnittelutyön edetessä.

Suunnittelun taustatietoa
Alue on maastonmuodoiltaan melko tasaista hiekkakangasta ja talousmetsää. Alue on 
toiminut aikaisemmin varuskunnan harjoitusalueena, johon on sijoittunut 
harjoitusalueen lisäksi ampumarata. Ampumaradan maaperä on myöhemmin 
kunnostettu. Alueen länsireunalla sijaitsee vanha ortodoksihautausmaa. Varuskunnan 
toiminnan lakattua alue on ollut vilkkaassa virkistyskäytössä. Alueelle on laadittu 
vuonna 2019 reittisuunnitelma, jonka tavoitteena on luoda pohja monipuolisen ja 
houkuttelevan reittiverkoston saamiseksi. Virkistysmahdollisuuksia tarjoaa polku-ja 
latuverkoston lisäksi frisbeegolf-rata, jolle kunta on myöntänyt maa-alueen 
käyttöoikeuden 31.10.2022 saakka. 

Suunnittelualue on kokonaisuudessaan kunnan omistuksessa ja 
asemakaavoittamaton. Puistokylän asemakaava on merkitty kaavoituksen 
työohjelmaan vuodelle 2021.

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnan lausunto
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnan mielestä alueen suunnittelua 
jatkettaessa ja Rykmentinpuiston aluetta kehitettäessä tulee huomioida nykyiset 
alueen tarpeet sekä luonnon, virkistyksen, ulkoilun ja liikunnan tarjoamat 
mahdollisuudet asukkaiden virkistykselle ja hyvinvoinnille. Lautakunta toteaa, että 
tutkimuksissa on osoitettu ympäristön olevan yhteydessä asukkaan hyvinvointiin, 
esimerkiksi viheralueiden ja metsässä oleskelun on osoitettu vähentävän stressiä. 
Alueella sijaitsevat ulkoilumaastot, luonto ja reitit tukevat osaltaan asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia tarjoamalla lähivirkistysalueita ja laajempia retkeily- ja luontoalueita 
asukkaille. Lautakunnan huolena onkin, että alueen luontoarvot, virkistyskäyttö ja 
hyvinvointivaikutukset eivät toteudu, jos aluetta kaavoitetaan liian tehokkaasti. 
Toisaalta lähellä luontoa oleva, vehreä asuinympäristö ja lähellä olevat ulkoilumaastot 
sekä harrastuspaikat ovat tärkeitä tekijöitä asuinpaikkaa valittaessa. 
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Rykmentinpuiston alueella sijaitsevat ulkoilureitit tukevat paitsi asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia, tarjoavat myös kaikille asukkaille tasapuolisen mahdollisuuden ulkoiluun 
sosioekonomisesta taustasta riippumatta. Sosiaalisen hyvinvoinnin näkökulmasta 
urheilukeskus ympäristöineen on paikka, jossa yhteisöllisyyden ja kohtaamisten 
syntyminen on mahdollista. 

Puistokylän osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa esitetyllä alueella sijaitsee 
urheilukeskus kattavine virkistys- ja ulkoiluverkostoineen. Alueella sekä kuntalaiset 
että lähikunnista tulevat ihmiset liikkuvat aktiivisesti mm. frisbeegolf-radalla pelaten. 
Kunta kehittää urheilukeskuksen aluetta suunnitelmallisesti. On tärkeää, että 
urheilukeskuksen ja sitä ympäröivän alueen ja toimintojen tarpeet huomioidaan. 
Rykmentinpuiston aluetta suunniteltaessa onkin jätettävä riittävästi tilaa 
urheilukeskuksen laajentumiselle. Asuinalueen rajaus on tehtävä niin, että 
frisbeegolfrata ja hiihtoladut säilyvät muuttumattomina.

Lautakunta esittää, että suunniteltua liikenneyhteyttä ei toteuteta Fallbackantielle 
vaan liikenne ohjattaisiin Puistotien kautta itäiselle ohikulkutielle. Lautakunta 
perustelee esitystään sillä, että katuyhteys Fallbackantielle katkaisisi ulkoilureitit. Myös 
Sahankulman risteys olisi rakennettava uudelleen liikenneturvallisuuden takaamiseksi. 

Alue on kuntalaisille tärkeä ja sen vuoksi asukkaiden tulee voida osallistua alueen 
suunnitteluun, päädytään sitten asuinrakentamiseen tai alueen muunlaiseen 
kehittämiseen. 
 

Ehdotus
Esittelijä: Heidi Hagman, kehittämispäällikkö

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päättää 

antaa Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta 
asiaselostuksessa esitetyn lausunnon.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Vammaisneuvosto, 11.08.2021, § 34

Valmistelijat / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Liitteet
1 Lausuntopyyntö Puistokylä asemakaava ja asemakaavan muutos nro 3589, vane 
11.8.2021

Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelma on päivitetty. 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma on nähtävillä 29.4 - 31.8.2021. Kasvu ja ympäristö
/kaavoitus pyytää vammaisneuvostolta lausuntoa Puistokylän asemakaavan 
osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta. Lausunto pyydetään toimittamaan 31.8.2021 
mennessä.
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Suunnittelun tavoitteet ja suunnittelualue 
Puustellinmetsän eteläpuolelle sijoittuvalle alueelle suunnitellaan monipuolista 
asuinaluetta, jonka sekoitettu rakenne vaihtelee kerrostaloista kytkettyihin 
pientaloihin ja erillispientaloihin. Alueen toteuttaminen edellyttää katuyhteyden 
rakentamista Fallbackantielle alueen kytkemiseksi Tuusulanväylään.

Suunnittelualue sijaitsee Etelä-Tuusulassa, Rykmentinpuistossa. Suunnittelualue 
rajautuu pohjoisosassa Puustellinmetsään, lännessä urheilukeskukseen ja etelässä 
Palkkitien teollisuusalueeseen. Suunnittelualueen itäpuolinen alue on 
asemakaavoittamatonta luonnontilaista metsäaluetta. Suunnittelualueen pinta-ala on 
noin 30 ha. Alueen rajausta voidaan vielä muuttaa suunnittelutyön edetessä.

Suunnittelun taustatietoa
Alue on maastonmuodoiltaan melko tasaista hiekkakangasta ja talousmetsää. Alue on 
toiminut aikaisemmin varuskunnan harjoitusalueena, johon on sijoittunut 
harjoitusalueen lisäksi ampumarata. Ampumaradan maaperä on myöhemmin 
kunnostettu. Alueen länsireunalla sijaitsee vanha ortodoksihautausmaa. Varuskunnan 
toiminnan lakattua alue on ollut vilkkaassa virkistyskäytössä. Alueelle on laadittu 
vuonna 2019 reittisuunnitelma, jonka tavoitteena on luoda pohja monipuolisen ja 
houkuttelevan reittiverkoston saamiseksi. Virkistysmahdollisuuksia tarjoaa polku-ja 
latuverkoston lisäksi frisbeegolf-rata, jolle kunta on myöntänyt maa-alueen 
käyttöoikeuden 31.10.2022 saakka. 

Suunnittelualue on kokonaisuudessaan kunnan omistuksessa ja 
asemakaavoittamaton. Puistokylän asemakaava on merkitty kaavoituksen 
työohjelmaan vuodelle 2021.

Vammaisneuvoston lausunto 

Vammaisneuvoston mielestä alueen suunnittelua jatkettaessa ja Rykmentinpuiston 
aluetta kehitettäessä tulee huomioida nykyiset alueen tarpeet sekä luonnon, 
virkistyksen, ulkoilun ja liikunnan tarjoamat mahdollisuudet asukkaiden virkistykselle 
ja hyvinvoinnille. Vammaisneuvosto toteaa, että tutkimuksissa on osoitettu 
ympäristön olevan yhteydessä asukkaan hyvinvointiin, esimerkiksi viheralueiden ja 
metsässä oleskelun on osoitettu vähentävän stressiä. 

Alueella sijaitsevat ulkoilumaastot, luonto ja reitit tukevat osaltaan asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia tarjoamalla lähivirkistysalueita ja laajempia retkeily- ja luontoalueita 
asukkaille. Neuvoston huolena on, että alueen luontoarvot, virkistyskäyttö ja 
hyvinvointivaikutukset eivät toteudu, jos aluetta kaavoitetaan liian tehokkaasti. 
Toisaalta lähellä luontoa oleva, vehreä asuinympäristö ja lähellä olevat ulkoilumaastot 
sekä harrastuspaikat ovat tärkeitä tekijöitä asuinpaikkaa valittaessa. 

Rykmentinpuiston alueella sijaitsevat ulkoilureitit tukevat paitsi asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia, tarjoavat myös kaikille asukkaille tasapuolisen mahdollisuuden ulkoiluun 
sosioekonomisesta taustasta riippumatta. Sosiaalisen hyvinvoinnin näkökulmasta 
urheilukeskus ympäristöineen on paikka, jossa yhteisöllisyyden ja kohtaamisten 
syntyminen on mahdollista. 

Puistokylän osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa esitetyllä alueella sijaitsee 
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urheilukeskus kattavine virkistys- ja ulkoiluverkostoineen. Alueella sekä kuntalaiset 
että lähikunnista tulevat ihmiset liikkuvat aktiivisesti mm. frisbeegolf-radalla pelaten. 
Kunta kehittää urheilukeskuksen aluetta suunnitelmallisesti. On tärkeää, että 
urheilukeskuksen ja sitä ympäröivän alueen ja toimintojen tarpeet huomioidaan. 
Rykmentinpuiston aluetta suunniteltaessa onkin jätettävä riittävästi tilaa 
urheilukeskuksen laajentumiselle. Asuinalueen rajaus on tehtävä niin, että 
frisbeegolfrata ja hiihtoladut säilyvät muuttumattomina.

Vammaisneuvosto esittää, että suunniteltua liikenneyhteyttä ei 
toteuteta Fallbackantielle vaan liikenne ohjattaisiin Puistotien kautta itäiselle 
ohikulkutielle. Neuvosto perustelee esitystään sillä, että katuyhteys Fallbackantielle 
katkaisisi ulkoilureitit. Myös Sahankulman risteys olisi rakennettava uudelleen 
liikenneturvallisuuden takaamiseksi. 

Neuvosto painottaa, että ympäristössä tulisi korostua esteettömyys, palvelujen 
saavutettavuus sekä osallistumismahdollisuudet. Mahdollisten asumisratkaisujen 
tulee tarjota turvallisuutta, terveyttä ja osallistumista edistäviä ratkaisuja, jotka 
parantavat erityisesti vammaisten ja ikääntyvien ihmisten elämänlaatua. Esteetön 
asuinalue on helppo hahmottaa ja siellä on helppo liikkua. Fyysisen esteettömyyden 
lisäksi tulee huomiota kiinnittää kognitiiviseen ja aistiesteettömyyteen sekä alueen 
käytettävyyteen. Yhteisöllisyyteen ja sosiaalisiin suhteisiin kannustava asuinympäristö 
on hyvä kaikille väestöryhmille varsinkin nyt, kun yksinäisyyden on todettu 
lisääntyneen eri väestöryhmissä. Levähdyspaikat ja matalan kynnyksen 
kohtaamispaikat edistävät kaikkien asukkaiden yhteisöllisyyttä ja hyvinvointia. Alue on 
kuntalaisille tärkeä ja sen vuoksi asukkaiden tulee voida osallistua alueen 
suunnitteluun ja kehittämiseen. 

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Vammaineuvosto päättää 

antaa asiaselostuksen mukaisen lausunnon. 
 

_____________________________________________

Puheenjohtajan avattua keskustelun jäsen Kalpio ehdotti,  että liikenteen ohjaamista 
Falbackantielle Palkkitien kautta tutkittaisiin.

Lisäksi jäsen Vesterinen esitti, että aluetta rakennettaessa pitää esteettömät 
pysäköintitilat taata, jotta urheilukeskuksen palvelut ovat kaikille 
käytettävissä. Neuvosto hyväksyi tehdyt esitykset yksimielisesti.

Päätös
Vammaisneuvosto päätti antaa alla olevan muutetun lausunnon.

 

Vammaisneuvoston lausunto 

Vammaisneuvoston mielestä alueen suunnittelua jatkettaessa ja Rykmentinpuiston 
aluetta kehitettäessä tulee huomioida nykyiset alueen tarpeet sekä luonnon, 
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virkistyksen, ulkoilun ja liikunnan tarjoamat mahdollisuudet asukkaiden virkistykselle 
ja hyvinvoinnille. Vammaisneuvosto toteaa, että tutkimuksissa on osoitettu 
ympäristön olevan yhteydessä asukkaan hyvinvointiin, esimerkiksi viheralueiden ja 
metsässä oleskelun on osoitettu vähentävän stressiä. 

Alueella sijaitsevat ulkoilumaastot, luonto ja reitit tukevat osaltaan asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia tarjoamalla lähivirkistysalueita ja laajempia retkeily- ja luontoalueita 
asukkaille. Neuvoston huolena on, että alueen luontoarvot, virkistyskäyttö ja 
hyvinvointivaikutukset eivät toteudu, jos aluetta kaavoitetaan liian tehokkaasti. 
Toisaalta lähellä luontoa oleva, vehreä asuinympäristö ja lähellä olevat ulkoilumaastot 
sekä harrastuspaikat ovat tärkeitä tekijöitä asuinpaikkaa valittaessa. 

Rykmentinpuiston alueella sijaitsevat ulkoilureitit tukevat paitsi asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia, tarjoavat myös kaikille asukkaille tasapuolisen mahdollisuuden ulkoiluun 
sosioekonomisesta taustasta riippumatta. Sosiaalisen hyvinvoinnin näkökulmasta 
urheilukeskus ympäristöineen on paikka, jossa yhteisöllisyyden ja kohtaamisten 
syntyminen on mahdollista. 

Puistokylän osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa esitetyllä alueella sijaitsee 
urheilukeskus kattavine virkistys- ja ulkoiluverkostoineen. Alueella sekä kuntalaiset 
että lähikunnista tulevat ihmiset liikkuvat aktiivisesti mm. frisbeegolf-radalla pelaten. 
Kunta kehittää urheilukeskuksen aluetta suunnitelmallisesti. On tärkeää, että 
urheilukeskuksen ja sitä ympäröivän alueen ja toimintojen tarpeet huomioidaan. 
Rykmentinpuiston aluetta suunniteltaessa onkin jätettävä riittävästi tilaa 
urheilukeskuksen laajentumiselle. Asuinalueen rajaus on tehtävä niin, että 
frisbeegolfrata ja hiihtoladut säilyvät muuttumattomina. Lisäksi aluetta 
rakennettaessa pitää esteettömät pysäköintitilat taata, jotta urheilukeskuksen palvelut 
ovat kaikille käytettävissä.

Vammaisneuvosto esittää, että liikenteen ohjaamista Falbackantielle Palkkitien kautta 
tutkittaisiin. 

Neuvosto painottaa, että ympäristössä tulisi korostua esteettömyys, palvelujen 
saavutettavuus sekä osallistumismahdollisuudet. Mahdollisten asumisratkaisujen 
tulee tarjota turvallisuutta, terveyttä ja osallistumista edistäviä ratkaisuja, jotka 
parantavat erityisesti vammaisten ja ikääntyvien ihmisten elämänlaatua. Esteetön 
asuinalue on helppo hahmottaa ja siellä on helppo liikkua. Fyysisen esteettömyyden 
lisäksi tulee huomiota kiinnittää kognitiiviseen ja aistiesteettömyyteen sekä alueen 
käytettävyyteen. Yhteisöllisyyteen ja sosiaalisiin suhteisiin kannustava asuinympäristö 
on hyvä kaikille väestöryhmille varsinkin nyt, kun yksinäisyyden on todettu 
lisääntyneen eri väestöryhmissä. Levähdyspaikat ja matalan kynnyksen 
kohtaamispaikat edistävät kaikkien asukkaiden yhteisöllisyyttä ja hyvinvointia. Alue on 
kuntalaisille tärkeä ja sen vuoksi asukkaiden tulee voida osallistua alueen 
suunnitteluun ja kehittämiseen. 

 

Ikäihmisten neuvosto, 30.08.2021, § 35

Valmistelijat / lisätiedot:
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Marjo-Kaisa Konttinen
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Liitteet
1 Lausuntopyyntö Puistokylä asemakaava ja asemakaavan muutos nro 3589, ikne 
30.8.2021

Perustelut

Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelma on päivitetty. 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma on nähtävillä 29.4 - 31.8.2021. Kasvu ja ympäristö
/kaavoitus pyytää ikäihmiste neuvostolta lausuntoa Puistokylän asemakaavan 
osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta. Lausunto pyydetään toimittamaan 31.8.2021 
mennessä.

Suunnittelun tavoitteet ja suunnittelualue 
Puustellinmetsän eteläpuolelle sijoittuvalle alueelle suunnitellaan monipuolista 
asuinaluetta, jonka sekoitettu rakenne vaihtelee kerrostaloista kytkettyihin 
pientaloihin ja erillispientaloihin. Alueen toteuttaminen edellyttää katuyhteyden 
rakentamista Fallbackantielle alueen kytkemiseksi Tuusulanväylään.

Suunnittelualue sijaitsee Etelä-Tuusulassa, Rykmentinpuistossa. Suunnittelualue 
rajautuu pohjoisosassa Puustellinmetsään, lännessä urheilukeskukseen ja etelässä 
Palkkitien teollisuusalueeseen. Suunnittelualueen itäpuolinen alue on 
asemakaavoittamatonta luonnontilaista metsäaluetta. Suunnittelualueen pinta-ala on 
noin 30 ha. Alueen rajausta voidaan vielä muuttaa suunnittelutyön edetessä.

Suunnittelun taustatietoa
Alue on maastonmuodoiltaan melko tasaista hiekkakangasta ja talousmetsää. Alue on 
toiminut aikaisemmin varuskunnan harjoitusalueena, johon on sijoittunut 
harjoitusalueen lisäksi ampumarata. Ampumaradan maaperä on myöhemmin 
kunnostettu. Alueen länsireunalla sijaitsee vanha ortodoksihautausmaa. Varuskunnan 
toiminnan lakattua alue on ollut vilkkaassa virkistyskäytössä. Alueelle on laadittu 
vuonna 2019 reittisuunnitelma, jonka tavoitteena on luoda pohja monipuolisen ja 
houkuttelevan reittiverkoston saamiseksi. Virkistysmahdollisuuksia tarjoaa polku-ja 
latuverkoston lisäksi frisbeegolf-rata, jolle kunta on myöntänyt maa-alueen 
käyttöoikeuden 31.10.2022 saakka. 

Suunnittelualue on kokonaisuudessaan kunnan omistuksessa ja 
asemakaavoittamaton. Puistokylän asemakaava on merkitty kaavoituksen 
työohjelmaan vuodelle 2021.

Ikäihmisten neuvoston lausunto 

Ikäihmisten neuvoston mielestä alueen suunnittelua jatkettaessa ja Rykmentinpuiston 
aluetta kehitettäessä tulee huomioida nykyiset alueen tarpeet sekä luonnon, 
virkistyksen, ulkoilun ja liikunnan tarjoamat mahdollisuudet asukkaiden virkistykselle 
ja hyvinvoinnille. Neuvosto toteaa, että tutkimuksissa on osoitettu ympäristön olevan 
yhteydessä asukkaan hyvinvointiin, esimerkiksi viheralueiden ja metsässä oleskelun 
on osoitettu vähentävän stressiä. 
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Alueella sijaitsevat ulkoilumaastot, luonto ja reitit tukevat osaltaan asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia tarjoamalla lähivirkistysalueita ja laajempia retkeily- ja luontoalueita 
asukkaille. Neuvoston huolena on, että alueen luontoarvot, virkistyskäyttö ja 
hyvinvointivaikutukset eivät toteudu, jos aluetta kaavoitetaan liian tehokkaasti. 
Toisaalta lähellä luontoa oleva, vehreä asuinympäristö ja lähellä olevat ulkoilumaastot 
sekä harrastuspaikat ovat tärkeitä tekijöitä asuinpaikkaa valittaessa. 

Rykmentinpuiston alueella sijaitsevat ulkoilureitit tukevat paitsi asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia, tarjoavat myös kaikille asukkaille tasapuolisen mahdollisuuden ulkoiluun 
sosioekonomisesta taustasta riippumatta. Sosiaalisen hyvinvoinnin näkökulmasta 
urheilukeskus ympäristöineen on paikka, jossa yhteisöllisyyden ja kohtaamisten 
syntyminen on mahdollista. 

Puistokylän osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa esitetyllä alueella sijaitsee 
urheilukeskus kattavine virkistys- ja ulkoiluverkostoineen. Alueella sekä kuntalaiset 
että lähikunnista tulevat ihmiset liikkuvat aktiivisesti mm. frisbeegolf-radalla pelaten. 
Kunta kehittää urheilukeskuksen aluetta suunnitelmallisesti. On tärkeää, että 
urheilukeskuksen ja sitä ympäröivän alueen ja toimintojen tarpeet huomioidaan. 
Rykmentinpuiston aluetta suunniteltaessa onkin jätettävä riittävästi tilaa 
urheilukeskuksen laajentumiselle. Asuinalueen rajaus on tehtävä niin, että 
frisbeegolfrata ja hiihtoladut säilyvät muuttumattomina.

Neuvosto painottaa, että ympäristössä tulisi korostua esteettömyys, palvelujen 
saavutettavuus sekä osallistumismahdollisuudet. Mahdollisten asumisratkaisujen 
tulee tarjota turvallisuutta, terveyttä ja osallistumista edistäviä ratkaisuja, jotka 
parantavat erityisesti ikääntyvien ihmisten elämänlaatua. Esteetön asuinalue on 
helppo hahmottaa ja siellä on helppo liikkua. Fyysisen esteettömyyden lisäksi tulee 
huomiota kiinnittää kognitiiviseen ja aistiesteettömyyteen sekä alueen 
käytettävyyteen. Yhteisöllisyyteen ja sosiaalisiin suhteisiin kannustava asuinympäristö 
on hyvä kaikille väestöryhmille varsinkin nyt, kun yksinäisyyden on todettu 
lisääntyneen eri väestöryhmissä. Levähdyspaikat ja matalan kynnyksen 
kohtaamispaikat edistävät kaikkien asukkaiden yhteisöllisyyttä ja hyvinvointia. Alue on 
kuntalaisille tärkeä ja sen vuoksi asukkaiden tulee voida osallistua alueen 
suunnitteluun ja kehittämiseen. 

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Ikäihmisten neuvosto päättää

antaa asiaselostuksen mukaisen lausunnon. 
__________________________________________

Puheenjohtajan avattua keskustelun jäsen Petäjäniemi ehdotti, että lausuntoon 
lisätään frisbeegolfin ja ulkoilureittien lisäksi myös suunnistus. Ehdotus hyväksyttiin 
yksimielisesti. 

Lisäksi jäsen Mäkinen ehdotti, että lausuntoon kirjataan, että katuyhteyden 
rakentamisessa Fallbackantielle on taattava liikenneturvallisuus. Ehdotus hyväksyttiin 
yksimielisesti. 

Päätös
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Ikäihmisten neuvosto päätti

antaa alla olevan mukaisen lausunnon
 

Ikäihmisten neuvoston lausunto 

Ikäihmisten neuvoston mielestä alueen suunnittelua jatkettaessa ja Rykmentinpuiston 
aluetta kehitettäessä tulee huomioida nykyiset alueen tarpeet sekä luonnon, 
virkistyksen, ulkoilun ja liikunnan tarjoamat mahdollisuudet asukkaiden virkistykselle 
ja hyvinvoinnille. Neuvosto toteaa, että tutkimuksissa on osoitettu ympäristön olevan 
yhteydessä asukkaan hyvinvointiin, esimerkiksi viheralueiden ja metsässä oleskelun 
on osoitettu vähentävän stressiä. 

Alueella sijaitsevat ulkoilumaastot, luonto ja reitit tukevat osaltaan asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia tarjoamalla lähivirkistysalueita ja laajempia retkeily- ja luontoalueita 
asukkaille. Neuvoston huolena on, että alueen luontoarvot, virkistyskäyttö ja 
hyvinvointivaikutukset eivät toteudu, jos aluetta kaavoitetaan liian tehokkaasti. 
Toisaalta lähellä luontoa oleva, vehreä asuinympäristö ja lähellä olevat ulkoilumaastot 
sekä harrastuspaikat ovat tärkeitä tekijöitä asuinpaikkaa valittaessa. 

Rykmentinpuiston alueella sijaitsevat ulkoilureitit tukevat paitsi asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia, tarjoavat myös kaikille asukkaille tasapuolisen mahdollisuuden ulkoiluun 
sosioekonomisesta taustasta riippumatta. Sosiaalisen hyvinvoinnin näkökulmasta 
urheilukeskus ympäristöineen on paikka, jossa yhteisöllisyyden ja kohtaamisten 
syntyminen on mahdollista. 

Puistokylän osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa esitetyllä alueella sijaitsee 
urheilukeskus kattavine virkistys- ja ulkoiluverkostoineen. Alueella sekä kuntalaiset 
että lähikunnista tulevat ihmiset liikkuvat aktiivisesti mm. frisbeegolf-radalla pelaten 
tai suunnistaen. Kunta kehittää urheilukeskuksen aluetta suunnitelmallisesti. On 
tärkeää, että urheilukeskuksen ja sitä ympäröivän alueen ja toimintojen tarpeet 
huomioidaan. Rykmentinpuiston aluetta suunniteltaessa onkin jätettävä riittävästi 
tilaa urheilukeskuksen laajentumiselle. Asuinalueen rajaus on tehtävä niin, että 
esimerkiksi frisbeegolfrata, hiihtoladut ja ulkoilumaastot säilyvät muuttumattomina.

Neuvosto tähdentää, että katuyhteyden rakentamisessa Fallbackantielle on 
huomioitava, että alueella on turvallista liikkua ja alueelle saapuminen sekä alueelta 
poistuminen on turvallista ja sujuvaa. 

Neuvosto painottaa, että ympäristössä tulisi korostua esteettömyys, palvelujen 
saavutettavuus sekä osallistumismahdollisuudet. Mahdollisten asumisratkaisujen 
tulee tarjota turvallisuutta, terveyttä ja osallistumista edistäviä ratkaisuja, jotka 
parantavat erityisesti ikääntyvien ihmisten elämänlaatua. Esteetön asuinalue on 
helppo hahmottaa ja siellä on helppo liikkua. Fyysisen esteettömyyden lisäksi tulee 
huomiota kiinnittää kognitiiviseen ja aistiesteettömyyteen sekä alueen 
käytettävyyteen. Yhteisöllisyyteen ja sosiaalisiin suhteisiin kannustava asuinympäristö 
on hyvä kaikille väestöryhmille varsinkin nyt, kun yksinäisyyden on todettu 
lisääntyneen eri väestöryhmissä. Levähdyspaikat ja matalan kynnyksen 
kohtaamispaikat edistävät kaikkien asukkaiden yhteisöllisyyttä ja hyvinvointia. Alue on 
kuntalaisille tärkeä ja sen vuoksi asukkaiden tulee voida osallistua alueen 
suunnitteluun ja kehittämiseen. 
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Kuntakehityslautakunta, 27.04.2022, § 35

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Määttä
jouni.maatta@tuusula.fi
projektipäällikkö

Liitteet
1 OAS Puistokylä nro 3589 20.4.2022, KKL 27.4.2022
2 Puistokylä_oas_palaute, KKL 27.4.2022
3 Puistokylän maankäyttövaihtoehdot vastineet, KKL 27.4.2022
4 3589_Puistokylän luonnosvaihtoehdot, KKL 27.4.2022

Puistokylän asemakaava, luonnosvaihtoehdot

Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelma oli nähtävillä syksyllä 
2021 ja alueella järjestettiin kaavakävely 28.8.2021. Lisäksi pidettiin yleisötilaisuus 
Teams-yhteydellä, jonka yhteydessä järjestettiin pienryhmäkeskustelut Padlet-
alustalla. Osallisilta pyydettiin mielipiteitä kaavan tavoitteista, kaavatyössä huomioon 
otettavista asioista ja mahdollisista vaikutuksista. Osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmasta saatiin useita kymmeniä mielipiteitä ja lausuntoja. 
Suunnitelmia vastustavaan adressiin on kerätty reilusti yli 2000 nimeä. Valtaosassa 
saaduista mielipiteistä suhtauduttiin kielteisesti alueen kaavoittamisesta 
asuinkäyttöön. Alueen virkistyskäyttöarvot tuotiin useassa mielipiteessä esille. 
Useassa mielipiteessä on otettu kantaa myös koko Rykmentinpuiston osayleiskaava-
alueeseen.

Mielipiteiden määrästä ja samankaltaisista sisällöistä johtuen on vastineet laadittu 
viidelle eri aihealueelle jotka ovat: 1. Puistokylä osana Rykmentinpuistoa, 2. Metsät ja 
ulkoilu, 3. Urheilukeskus ja ampumahiihto, 4. Rykmentinpuiston osayleiskaavan 
ajantasaisuus, 5. Tuusula on maaseutua, ei kaupunki.

Nyt laadituissa luonnosvaihtoehdoissa on pyritty huomioimaan mielipiteissä ja 
lausunnoissa esitettyjä asioita, mahdollistaen kuitenkin merkittävä rakentaminen 
osayleiskaavan hengessä. Luonnosvaihtoehtojen eroavaisuuksia ovat mm. 
luonnonmukaisen metsäalueen määrä, virkistysreittien huomioiminen 
sekä urheilukeskuksen ja ampumahiihdon toimintaedellytysten parantaminen. 
Rakentamiseen osoitettavan alueen huomattava pienentäminen tai rakentamatta 
jättäminen johtaisi niin merkittävästi osayleiskaavasta poikkeavaan ratkaisuun, 
että sellaista vaihtoehtoa ei ole esitetty. Vaihtoehtojen pääpaino on tässä vaiheessa 
aluerajauksessa, laajuudessa ja sijainnissa. Alueen sisäisen korttelirakenteen ja 
tehokkuuden suunnittelu tarkentuu myöhemmin. Nyt esitetyissä 
luonnosvaihtoehdoissa rakentamistehokkuuteen on otettu alustavasti kantaa 
esittämällä alueen keskeiselle alueelle tehokkaampaa ja muualle väljempää 
rakentamista. Tämä ratkaisu poikkeaa osayleiskaavan ja aikaisemmin laadittujen 
asemakaavaluonnosten tehokkuudesta. Seuraavassa suunnitteluvaiheessa laaditaan 
tarkennetut luonnokset yhdelle tai kahdelle valituista vaihtoehdoista.

Maankäyttövaihtoehto 1a ja 1b
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korttelialue laajenee länteen päin, lähemmäksi vanhoja kasarmirakennuksia
idässä korttelialueen linjauksen johdosta säästyy enemmän metsää
kaakkoisnurkassa säästyy metsää, vaihtoehdossa b myös latu
korttelialueiden pintaala 168 000 m2 (90% aiempaan asemakaavaluonnokseen 
verrattuna)

Maankäyttövaihtoehto 2

korttelialue siirtyy pohjoisen ja idän suuntaan
rakentamatonta aluetta jää etelään ja kaakkoon
jättää kehitettävää lähivirkistysaluetta urheilukeskuksen puolelle
korttelialueiden pintaala 158 000 m2 (85% aiempaan asemakaavaluonnokseen 
verrattuna)

Maankäyttövaihtoehto 3

korttelialue siirtyy etelän ja lännen suuntiin
metsäaluetta säästyy pohjoisessa ja koillisessa
säilyttää laajimman yhtenäisen metsäisen alueen Unkkallion ja Puustellinmetsän 
suuntaan
korttelialueiden pintaala 137 000 m2 (75% aiempaan asemakaavaluonnokseen 
verrattuna)

Ehdotus
Esittelijä: Anne Olkkola, kaavoituspäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää

    asettaa Puistokylän luonnosvaihtoehdot julkisesti nähtäville MRA 30§:n 
mukaisesti mielipiteiden esittämistä varten.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Liisa Sorri teki Margita Winqvistin ja Mika 
Mäki-Kuhnan ja kannattamana muutosehdotuksen asian palauttamiseksi 
valmisteluun: Esitämme asian palauttamista valmisteluun siten, että ennen 
luonnosvaihtoehtojen asettamista julkisesti nähtäville laaditaan kolme vaihtoehtoa, 
joista kaikki perustuvat vaihtoehto 2:een. Ensimmäinen 2A on esityksen mukainen. 2B, 
jossa rakentaminen on tiivistä ja matalaa. 2C vaihtoehdossa korttelialueiden pinta-ala 
on selvästi pienempi ja rakentaminen sijoittuu lähinnä vanhan ampumaradan alueelle.

Lautakunta hyväksyi palautusehdotuksen yksimielisesti.

Kokouskäsittely
Jäsen Tytti Nikkanen saapui asian käsittelyn aikana klo 20:29.

Päätös
Kuntakehityslautakunta päätti palauttaa asian valmisteluun siten, että ennen 
luonnosvaihtoehtojen asettamista julkisesti nähtäville laaditaan kolme vaihtoehtoa, 
joista kaikki perustuvat vaihtoehto 2:een. Ensimmäinen 2A on esityksen mukainen. 2B, 
jossa rakentaminen on tiivistä ja matalaa. 2C vaihtoehdossa korttelialueiden pinta-ala 
on selvästi pienempi ja rakentaminen sijoittuu lähinnä vanhan ampumaradan alueelle.

Kuntakehityslautakunta, 17.08.2022, § 61
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Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Määttä
jouni.maatta@tuusula.fi
projektipäällikkö

Liitteet
1 Puistokylän maankäyttövaihtoehdot vastineet, KKL 17.8.2022
2 Puistokylä_oas_palaute, KKL 17.8.2022
3 ALUSTAVA VIITESUUNNITELMA 100822, KKL 17.8.2022
4 OAS PUISTOKYLÄ NRO 3589 100822, KKL 17.8.2022

Kuntakehityslautakunnan päätöksen mukaisesti aiemmin esitetyistä 
luonnosvaihtoehdoista päädyttiin kehittämään vaihtoehtoa 2, jossa 
asemakaavaluonnokseen verrattuna korttelialue siirtyy pohjoisen ja idän suuntaan 
jättäen rakentamatonta aluetta etelän ja kaakon puolelle. Lisäksi vaihtoehto jättää 
kehitettävää lähivirkistysaluetta urheilukeskuksen puolelle.

Vaihtoehdon 2 pohjalta on laadittu kolme vaihtoehtoa A, B ja C, jotka poikkeavat 
toisistaan aluerajauksen ja rakentamistehokkuuden osalta. Vaihtoehto A on lähinnä 
alkuperäistä vaihtoehtoa 2, B:n osalta rakentaminen on tiivistä ja matalaa, ja 
vaihtoehto C:n pinta-ala on huomattavasti muita vaihtoehtoja pienempi. 
Vaihtoehtojen pinta-ala ja rakentamisen määrä ovat seuraavat:

Vaihtoehto A: 104 700 m , 60 000 k-m2 2

Vaihtoehto B: 103 100 m , 50 000 k-m2 2

Vaihtoehto C: 70 700m , 41 000 k-m2 2

Aiemman kokouksen päätösehdotuksena oli laittaa silloiset vaihtoehdot nähtäville, ja 
nähtävilläolon jälkeen laatia sisäisen korttelirakenteen ja tehokkuuden tarkempi 
suunnittelu yhdelle tai kahdelle vaihtoehdoista. Nyt käsiteltävissä vaihtoehdoissa 
edellä mainittua tarkempaa suunnittelu on jo tehty, ja suunnitelmissa on alustavasti 
esitetty jokaisen vaihtoehdon osalta ajateltu talotyyppijakauma ja rakennusoikeuden 
jakaantuminen niiden kesken.

Rakentaminen on vaihtoehdossa A monipuolista koostuen alueen keskiosan 
kerrostalojen lisäksi myös yhtiömuotoisista pari- ja rivitaloista sekä 
omakotitaloista.  Myös vaihtoehdossa B rakentaminen on monipuolista, pois lukien 
kuitenkin kerrostalot. Vaihtoehdossa C rakentaminen koostuu yhtiömuotoisista pari- 
ja rivitaloista. Liitteenä olevan viitesuunnitelman lopussa on esitetty 
esimerkkiratkaisuja eri talotyypeille.  

Kuntakehityslautakunnan toive vaihtoehdon C laatimisesta pinta-alaltaan 
huomattavasti pienempänä käynnisti pohdinnan alueen yhdistämisestä 
eteläpuoliseen katuverkkoon. Liikenteen johtaminen Palkkitielle johtaisi vaihtoehdon 
C kohdalla tehottomaan katuverkkoon, joten pohdintaan otettiin Meira Novan 
kiinteistön luoteispuoleinen katulinjaus. Vaihtoehdon C kohdalla katsottiin, että 
kyseinen linjaus on ainoa oikea, mutta tämän pohdinnan jälkeen haluttiin tuoda 
vaihtoehtoihin A ja B mukaan molemmat katulinjaukset. Vaihtoehdoissa A ja B on 
ensisijainen yhteys olemassa olevaan katuverkkoon suunnittelualueen eteläpuolelle 
osoitettu Palkkitien kautta. Vaihtoehdossa C liittyminen eteläpuolisen 
liikenneverkkoon on esitetty Meira Novan kiinteistön luoteispuolelta Kuntoilijantielle, 
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Kuntoilijantietä Palkkitielle ja siitä edelleen Fallbackantielle. Vaihtoehtojen A ja B osalta 
molemmat linjausvaihtoehdot ovat mahdollisia, joten vaihtoehdoista on laadittu myös 
alavaihtoehdot A2 ja B2. Edellä mainituista linjausvaihtoehdoista johtuen asemakaava-
alueen rajausta on laajennettu. Asemakaava-alueen rajaus tarkentuu lopullisesti 
luonnosten nähtävilläolon jälkeen valittavan vaihtoehdon mukaisesti. Osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmaan on päivitetty tämän hetkinen asemakaava-alue. Nyt esillä 
oleva rajaus laajentaa asemakaavatyötä siten, että uuden asemakaavan laatimisen 
lisäksi muutetaan myös voimassa olevia asemakaavoja. Muutos koskee 
Urheilupuiston (3493) ja Raviradan alueen (3423) asemakaavoja.

Vaihtoehtoissa on esitetty viitteellisenä myös osayleiskaavan mukaisia tulevia alueita 
(Onkakallio ja Sammalkallio)

Ehdotus
Esittelijä: Anne Olkkola, kaavoituspäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää asettaa Puistokylän luonnosvaihtoehdot julkisesti 
nähtäville MRA 30§:n mukaisesti mielipiteiden esittämistä varten.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun, Liisa Sorri teki muutosesityksen asian 
palauttamiseksi valmisteluun Margita Winqvistin kannattamana:

Esitämme asian palauttamista uudelleen valmisteltavaksi niin, että yksi vaihtoehto on 
kaavoitussuunnitelman rakentamisen alarajan mukainen 20 000 k-m2. Nyt 
käsittelyssä olevien vaihtoehtojen pienin rakentamismäärä on 41 000 k-m2. 
Kuntakehityslautakunta, käsitellessään kokouksessaan 13.10.2021 
kaavoitussuunnitelmaa 2022-2025, päätti muuttaa Puistokylän rakentamisen määrää 
esitetystä 60 000 k-m2 haarukkaan 20 000 – 60 000 k-m2. Kunnanhallitus päätti 
samalla tavalla 1.11.2021, samoin valtuusto 13.12.2021. Vastineet mielipiteisiin ja 
lausuntoihin on niputettu 5 aihealueeseen. Ilman vastinetta jää siis paljon 
mielipiteissä esitettyjä näkemyksiä. Kuntalaisilla on oikeus saada vastine jättämäänsä 
mielipiteeseen. Vastineissa toistuu perustelu, että kaavalla ei voi muuttaa 
osayleiskaavassa tehtyjä ratkaisuja. Tämä ei pidä paikkaansa. Perustellusta syystä voi 
muuttaa. Perusteina voivat olla mm. osayleiskaavan vanhentuminen, liikuntareittien ja 
-paikkojen merkityksen korostuminen, luontoon ja ympäristöön sekä ilmansuojeluun 
liittyvien arvojen tärkeys. Mielipiteissä ja muiden lautakuntien ja neuvostojen 
lausunnoissa korostettiin Rykmentinpuiston/Puistokylän luonnon ja liikuntareittien 
tärkeyttä alueen ihmisille, urheilukeskuksen toimintojen turvaamista (mm. 
ampumahiihto, frisbeegolf-rata), urheilukeskuksen mahdollisen laajentumistarpeen 
mahdollistamista, vihreää asuinympäristöä ja sen merkitystä ihmisten terveydelle ja 
hyvinvoinnille. Laatimalla vaihtoehto, jossa on asuinrakentamista 20 000 k-m2 
nähdään, turvaako se paremmin näitä mielipiteensä jättäneiden kuntalaisten ja 
lautakuntien tärkeinä pitämiä asioita ja arvoja.

Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, puheenjohtaja esitti toimitettavaksi 
nimenhuutoäänestyksen. Äänestystavaksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka 
mukaan esittelijän ehdotusta kannattavat äänestävät JAA ja Liisa Sorrin ehdotusta 
kannattavat EI. Suoritetussa äänestyksessä esittelijän ehdotusta kannattivat Päivö 
Kuusisto, Mika Mäki-Kuhna, Tytti Nikkanen, Antti Seppälä, Marianna Simo, Johanna 
Sipiläinen, Sanna Takala, Eemi Vaherlehto, Aki Aaltonen ja Jari Immonen. Liisa Sorrin 
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ehdotusta kannattivat Jari Raita ja Margita Winqvist. Puheenjohtaja totesi lautakunnan 
päättäneen äänin 10–3 hyväksyä esittelijän ehdotuksen.

Päätös
Kuntakehityslautakunta päätti asettaa Puistokylän luonnosvaihtoehdot julkisesti 
nähtäville MRA 30§:n mukaisesti mielipiteiden esittämistä varten.

 

Liisa Sorri ja Margita Winqvist jättivät asiassa eriävän mielipiteen.

 

Eriävä mielipide
Liisa Sorri ja Margita Winqvist jättivät asiassa seuraavan eriävän mielipiteen:

Kkl 17.8.2022 § 61 Puistokylä

ERIÄVÄ MIELIPIDE

Esitimme asian palauttamista uudelleen valmisteltavaksi niin, että yksi vaihtoehto olisi 
ollut kaavoitussuunnitelman rakentamisen alarajan mukainen 20 000 k-m2. Nyt 
nähtäville asetettavien vaihtoehtojen pienin rakentamismäärä on 41 000 k-m2. 
Mielestämme myöskään kuntalaisten jättämiä mielipiteitä ja lautakuntien/neuvostojen 
näkemyksiä ei ole otettu tarpeeksi huomioon.

Nyt nähtäville asetettavien vaihtoehtojen esitetyt rakentamisen pinta-alat ja 
rakentamisen määrät ovat

A                    104 700 m2                         60 000 k-m2

B                    103 100 m2                         50 000 k-m2

C                    70 700 m2                          41 000 k-m2

Kuntakehityslautakunta, käsitellessään kokouksessaan 13.10.2021 
kaavoitussuunnitelmaa 2022-2025, päätti muuttaa Puistokylän rakentamisen määrää 
esitetystä 60 000 k-m2 haarukkaan 20 000 – 60 000 k-m2. Kunnanhallitus päätti 
samalla tavalla 1.11.2021, samoin valtuusto 13.12.2021.

Vastineet mielipiteisiin ja lausuntoihin on niputettu 5 aihealueeseen. Vastineissa 
toistuu perustelu, että asemakaavalla ei voi muuttaa osayleiskaavassa tehtyjä 
ratkaisuja. Tämä ei pidä paikkaansa. Perustellusta syystä voi muuttaa. Perusteina 
voivat olla mm. yleiskaavan vanhentuminen, liikuntareittien ja -paikkojen merkityksen 
korostuminen, luontoon ja ympäristöön sekä ilmansuojeluun liittyvien arvojen tärkeys.

Mielipiteissä ja muiden lautakuntien ja neuvostojen lausunnoissa korostettiin 
Rykmentinpuiston/Puistokylän luonnon ja liikuntareittien tärkeyttä alueen ihmisille, 
urheilukeskuksen toimintojen turvaamista (mm. ampumahiihto, frisbeegolf-rata), 
urheilukeskuksen mahdollisen laajentumistarpeen mahdollistamista, vihreää 
asuinympäristöä ja sen merkitystä ihmisten terveydelle ja hyvinvoinnille. Laatimalla 
vaihtoehto, jossa on asuinrakentamista 20 000 k-m2 olisi nähty, turvaisiko se 
paremmin näitä mielipiteensä jättäneiden kuntalaisten ja lautakuntien tärkeinä 
pitämiä asioita ja arvoja.

Liisa Sorri
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Margita Winqvist

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 20.09.2022, § 92

Valmistelijat / lisätiedot:
Markus Torvinen, Risto Kanerva, Ulla Kinnunen
markus.torvinen@tuusula.fi, risto.kanerva@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi
opetuspäällikkö, vapaa-aikapalveluiden päällikkö, kulttuuri- ja museotoimenjohtaja

Liitteet
1 Puistokylä, luonnosvaihe, kaava nro 3589, alustava viitesuunnitelma 10.8.2022, ksltk 
20.9.2022
2 Puistokylä, kaava 3589, Päivitetty osallistumis- ja arviointisuunnitelma_10.08.2022, 
ksltk 20.9.2022
3 Puistokylä, kaava 3589, Vastineet osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta saatuihin 
mielipiteisiin, ksltk 20.09.2022
4 Lausuntopyyntö Puistokylä luonnosvaihe kaava nro 3589, ksltk 20.9.2022
5 Puistokylä, kaava 3589, Osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta saatu palaute, ksltk 
20.9.22

Kasvu ja ympäristö/Kaavoitus pyytää kasvatus- ja sivistyslautakunnalta lausuntoa 
Puistokylän, kaava nro 3589, luonnosvaiheesta. Palautetta laadituista vaihtoehdoista 
voi jättää 30.9.2022 klo 16 asti. 

Puistokylän suunnittelu on edennyt luonnosvaiheeseen. Alueelle on laadittu kolme 
vaihtoehtoa A, B ja C, jotka poikkeavat toisistaan aluerajauksen ja 
rakentamistehokkuuden osalta. Aineisto on nähtävillä 1.9. – 30.9.2022. 

Rykmentinpuiston Puistokylään suunnitellaan monipuolista asuinaluetta, jonka 
sekoitettu rakenne vaihtelee kerrostaloista kytkettyihin pientaloihin ja 
erillispientaloihin. Alueen toteuttaminen edellyttää katuyhteyden rakentamista 
Fallbackantielle alueen kytkemiseksi Tuusulanväylään.  

Suunnittelualue rajautuu pohjoisosassa Puustellinmetsään, lännessä 
urheilukeskukseen ja etelässä Palkkitien teollisuusalueeseen. Suunnittelualueen 
itäpuolinen alue on asemakaavoittamatonta luonnontilaista metsäaluetta. 
Suunnittelualueen pinta-ala on noin 30 ha. Alueen rajausta voidaan vielä muuttaa 
suunnittelutyön edetessä. 

Sivistyksen lautakuntien lausunto:

Käsitykset hyvästä asuinympäristöstä ovat vuosien varrella muuttuneet. 

Sivistyksen lautakunnat toistavat osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan antamansa 
näkökulmat (toukokuu 2022) ja perustelut ja toteavat luonnosvaiheen ehdotuksesta: 

Puistokylän asemakaavan luonnosvaiheen kaavavaihtoehdoissa ei ole riittävästi 
huomioitu osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan saatuja kommentteja, joita oli 
runsaasti ja jotka miltei poikkeuksetta päätyivät alueen säilyttämiseen kokonaan tai 
lähes kokonaan luonnonläheisenä virkistysalueena ja urheilukeskuksen 
laajentumisalueena.  
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Sivistyksen lautakunnat pitävät Rykmentinpuiston osalta ehdottoman tärkeänä, että 
ulkoilun- ja virkistyksen palveluita ja yhdyskuntarakenteen muuta kehittämistä 
koskeva tilanne saataisiin kunnassa selkeäksi, tilanteeseen, johon voitaisiin yhdessä 
sitoutua. Aluetta tulisi tarkastella kokonaisuutena. Nyt esillä olevia vaihtoehtoja on 
vaikea arvioida tai kommentoida lautakuntien aiemman, OAS:n lausunnon pohjalta.  

Vuonna 2013 hyväksytyn osayleiskaavan toteutumismahdollisuudet ovat nekin 
muuttuneet, kun osa pientaloalueista on poistettu ja alueiden rakentamistapa 
näyttää osayleiskaavan tavoitteista poiketen muuttuneen siten, että esimerkiksi 
kukkulakyläideaa ja olemassa olevia luontoarvoja ja viheryhteyksiä ei ole jo 
rakennetuissa osissa pystytty tai haluttu säilyttää ja suojella.  
Rykmentinpuiston osayleiskaavan päivittämisessä on arvioitava uudelleen 
tavoitteita asuntotuotannon määrästä ja laadusta ja luonto- ja virkistysalueiden 
suhdetta asuntotuotantoon. Tarkastelussa tulee huomioida erityisesti 
tuusulalaisten ja tänne muuttamista harkitsevien tarpeet sekä alueen veto- ja 
pitovoimatekijät.  
Koko alueen ulkoilu- ja virkistyspaikat ja -reitit on suunniteltava kokonaisuutena, 
sitovana ja toteutettava ne etupainotteisesti kunnallistekniikan rakentamisen 
yhteydessä. 
Rykmentinpuistossa tulee jatkossakin olla yhtenäinen virkistysalue kuntalaisten 
käyttöön. 

Sivistyksen lautakunnat esittävät, että  

Puistokylästä laaditaan vaihtoehto D, joka sisältää Puistokylän asuinalueen lisäksi 
koko osayleiskaava-aluetta koskevan luonto- ja virkistyskäytön suunnitelman. 
Laadittava suunnitelma varmistaa yhtenäisen keskuspuiston Rykmentinpuistossa sekä 
katkeamattomat yhteydet muiden kaava-alueiden suuntiin ja tarvittavat 
laajentumissuunnat mm. Urheilukeskuksen tulevaa kehittämistä varten.  

Ehdotus
Esittelijä: Tiina Simons, sivistysjohtaja

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää antaa Puistokylän kaavan nro 3589 
luonnosvaiheesta asiaselostuksen mukaisen lausunnon.

- - -

Puheenjohtajan avattua keskustelun, jäsen Korpinen esitti muutosehdotuksena 
Puistokylä, luonnosvaihe, kaava nro 3589, lausuntoon: Kasvatus- ja sivistyslautakunta 
esittää, että koska alueen rajausta voidaan vielä muuttaa suunnittelutyön edetessä, 
Puistokylästä laadittujen vaihtoehtojen B ja C jatkokehittelyssä tulee huomioida 
sivistyksen lautakuntien esiin nostamat epäkohdat ulkoilu- ja virkistysalueiden sekä 
Urheilukeskuksen laajentumisalueen huomioimiseksi. Lisäksi esitämme, että koko 
osayleiskaava-alueelle laaditaan luonto- ja virkistyskäytön suunnitelma, joka varmistaa 
yhtenäisen keskuspuiston Rykmentinpuistossa sekä katkeamattomat yhteydet 
muiden kaava-alueiden suuntiin.

Jäsenet Huuhtanen ja Siimes kannattivat jäsen Korpisen muutosehdotusta.

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu muutosesitys, asia ratkaistaan 
äänestämällä. Lautakunta hyväksyi puheenjohtajan äänestysesityksen, että ne, jotka 
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kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat jäsen Korpisen 
tekemää muutosesitystä äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä

·       jaa-äänen antoivat Tuija Reinikainen, Marko Ceder, Martti Väyrynen, Virva Saari

·       ei-äänen antoivat Emmi Sirniö, Kyösti Lehtonen, Pasi Huuhtanen, Sanna 
Lehtonen, Topi Korpinen, Ulla Siimes

·       tyhjän äänen antoivat Elisa Laitila, Kirsi Loponen

.       poissa Kari Kinnunen 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 4 jaa-ääntä, 6 ei-ääntä ja 2 tyhjää ääntä ja yksi 
poissa. Puheenjohtaja totesi muutosehdotuksen tulleen lautakunnan päätökseksi.

Päätös
Kasvatus- ja sivistylautakunta päätti antaa Puistokylän kaavan nro 3589 
luonnosvaiheesta muutosesityksen mukaisen lausunnon.

Sivistyksen lautakuntien lausunto:

Käsitykset hyvästä asuinympäristöstä ovat vuosien varrella muuttuneet. 

Sivistyksen lautakunnat toistavat osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan antamansa 
näkökulmat (toukokuu 2022) ja perustelut ja toteavat luonnosvaiheen ehdotuksesta: 

Puistokylän asemakaavan luonnosvaiheen kaavavaihtoehdoissa ei ole riittävästi 
huomioitu osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan saatuja kommentteja, joita oli 
runsaasti ja jotka miltei poikkeuksetta päätyivät alueen säilyttämiseen kokonaan tai 
lähes kokonaan luonnonläheisenä virkistysalueena ja urheilukeskuksen 
laajentumisalueena.  

Sivistyksen lautakunnat pitävät Rykmentinpuiston osalta ehdottoman tärkeänä, että 
ulkoilun- ja virkistyksen palveluita ja yhdyskuntarakenteen muuta kehittämistä 
koskeva tilanne saataisiin kunnassa selkeäksi, tilanteeseen, johon voitaisiin yhdessä 
sitoutua. Aluetta tulisi tarkastella kokonaisuutena. Nyt esillä olevia vaihtoehtoja on 
vaikea arvioida tai kommentoida lautakuntien aiemman, OAS:n lausunnon pohjalta.  

Vuonna 2013 hyväksytyn osayleiskaavan toteutumismahdollisuudet ovat nekin 
muuttuneet, kun osa pientaloalueista on poistettu ja alueiden rakentamistapa 
näyttää osayleiskaavan tavoitteista poiketen muuttuneen siten, että esimerkiksi 
kukkulakyläideaa ja olemassa olevia luontoarvoja ja viheryhteyksiä ei ole jo 
rakennetuissa osissa pystytty tai haluttu säilyttää ja suojella.  
Rykmentinpuiston osayleiskaavan päivittämisessä on arvioitava uudelleen 
tavoitteita asuntotuotannon määrästä ja laadusta ja luonto- ja virkistysalueiden 
suhdetta asuntotuotantoon. Tarkastelussa tulee huomioida erityisesti 
tuusulalaisten ja tänne muuttamista harkitsevien tarpeet sekä alueen veto- ja 
pitovoimatekijät.  
Koko alueen ulkoilu- ja virkistyspaikat ja -reitit on suunniteltava kokonaisuutena, 
sitovana ja toteutettava ne etupainotteisesti kunnallistekniikan rakentamisen 
yhteydessä. 
Rykmentinpuistossa tulee jatkossakin olla yhtenäinen virkistysalue kuntalaisten 
käyttöön. 
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta esittää, että koska alueen rajausta voidaan vielä 
muuttaa suunnittelutyön edetessä, Puistokylästä laadittujen vaihtoehtojen B ja C 
jatkokehittelyssä tulee huomioida sivistyksen lautakuntien esiin nostamat epäkohdat 
ulkoilu- ja virkistysalueiden sekä Urheilukeskuksen laajentumisalueen huomioimiseksi. 
Lisäksi esitämme, että koko osayleiskaava-alueelle laaditaan luonto- ja virkistyskäytön 
suunnitelma, joka varmistaa yhtenäisen keskuspuiston Rykmentinpuistossa sekä 
katkeamattomat yhteydet muiden kaava-alueiden suuntiin.

 

Puheenjohtaja Reinikainen jätti eriävän mielipiteen päätökseen.

Eriävä mielipide:

Puistokylästä tulee laatia sellainen vaihtoehto, joka sisältää Puistokylän asuinalueen 
lisäksi koko osayleiskaava-aluetta koskevan luonto- ja virkistyskäytön suunnitelman. 
Laadittava suunnitelma varmistaisi yhtenäisen keskuspuiston Rykmentinpuistossa 
sekä katkeamattomat yhteydet muiden kaava-alueiden suuntiin ja tarvittavat 
laajentumissuunnat mm. Urheilukeskuksen tulevaa kehittämistä varten.  Lautakunnan 
enemmistö päätti kuitenkin kokoomuksen Topi Korpisen muutosesityksen pohjalta, 
että Puistokylän kaavoitusta kehitettäisiin jo aiemmin esitettyjen B ja C -vaihtoehtojen 
pohjalta. Mielestäni esityksen tekijän ja sitä kannattaneiden olisi tullut kuunnella ensin 
asukkaiden mielipiteitä, koska tiesivät seuraavana päivänä tulossa olevasta 
asukasillasta, jossa Puistokylän kaavoitusta käsitellään.  

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta, 20.09.2022, § 47

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Hagman
heidi.hagman@tuusula.fi
kehittämispäällikkö

Liitteet
1 Lausuntopyyntö Puistokylä luonnosvaihe kaava nro 3589, hyteltk 20.9.2022
2 Puistokylä, luonnosvaihe, kaava nro 3589, alustava viitesuunnitelma 10.8.2022, 
hyteltk 20.9.2022
3 Puistokylä, kaava 3589, Päivitetty osallistumis- ja arviointisuunnitelma_10.08.2022, 
hyteltk 20.9.2022
4 Puistokylä, kaava 3589, Vastineet osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta saatuihin 
mielipiteisiin, hyteltk 20.9.2022

Kasvu ja ympäristö/Kaavoitus pyytää hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 
lautakunnalta lausuntoa Puistokylän, kaava nro 3589, luonnosvaiheesta. Palautetta 
laadituista vaihtoehdoista voi jättää 30.9.2022 klo 16 asti. 

Puistokylän suunnittelu on edennyt luonnosvaiheeseen. Alueelle on laadittu kolme 
vaihtoehtoa A, B ja C, jotka poikkeavat toisistaan aluerajauksen ja 
rakentamistehokkuuden osalta. Aineisto on nähtävillä 1.9. – 30.9.2022. 
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Rykmentinpuiston Puistokylään suunnitellaan monipuolista asuinaluetta, jonka 
sekoitettu rakenne vaihtelee kerrostaloista kytkettyihin pientaloihin ja 
erillispientaloihin. Alueen toteuttaminen edellyttää katuyhteyden rakentamista 
Fallbackantielle alueen kytkemiseksi Tuusulanväylään.  

Suunnittelualue rajautuu pohjoisosassa Puustellinmetsään, lännessä 
urheilukeskukseen ja etelässä Palkkitien teollisuusalueeseen. Suunnittelualueen 
itäpuolinen alue on asemakaavoittamatonta luonnontilaista metsäaluetta. 
Suunnittelualueen pinta-ala on noin 30 ha. Alueen rajausta voidaan vielä muuttaa 
suunnittelutyön edetessä. 

Hyte-lautakunnan lausunto:

Puistokylän asemakaavan luonnosvaiheen kaavavaihtoehdoissa ei ole riittävästi 
huomioitu osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan saatuja kommentteja, joita oli 
runsaasti ja jotka miltei poikkeuksetta päätyivät alueen säilyttämiseen kokonaan tai 
lähes kokonaan luonnonläheisenä virkistysalueena ja urheilukeskuksen 
laajentumisalueena. Hyte-lautakunta toistaa osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan 
antamansa näkökulmat (kesäkuu 2021) ja perustelut ja toteaa luonnosvaiheen 
ehdotuksesta.

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnan mielestä alueen suunnittelua 
jatkettaessa ja Rykmentinpuiston aluetta kehitettäessä tulee huomioida nykyiset 
alueen tarpeet sekä luonnon, virkistyksen, ulkoilun ja liikunnan tarjoamat 
mahdollisuudet asukkaiden virkistykselle ja hyvinvoinnille.

Lautakunta toteaa, että tutkimuksissa on osoitettu ympäristön olevan yhteydessä 
asukkaan hyvinvointiin, esimerkiksi viheralueiden ja metsässä oleskelun on osoitettu 
vähentävän stressiä.  Alueella sijaitsevat ulkoilumaastot, luonto ja reitit tukevat 
osaltaan asukkaiden fyysistä hyvinvointia tarjoamalla lähivirkistysalueita ja laajempia 
retkeily- ja luontoalueita asukkaille. Lautakunnan huolena onkin, että alueen 
luontoarvot, virkistyskäyttö ja hyvinvointivaikutukset eivät toteudu, jos aluetta 
kaavoitetaan liian tehokkaasti. Toisaalta lähellä luontoa oleva, vehreä asuinympäristö 
ja lähellä olevat ulkoilumaastot sekä harrastuspaikat ovat tärkeitä tekijöitä 
asuinpaikkaa valittaessa.  Rykmentinpuiston alueella sijaitsevat ulkoilureitit tukevat 
paitsi asukkaiden fyysistä hyvinvointia, tarjoavat myös kaikille asukkaille tasapuolisen 
mahdollisuuden ulkoiluun sosioekonomisesta taustasta riippumatta.

Sosiaalisen hyvinvoinnin näkökulmasta urheilukeskus ympäristöineen on paikka, jossa 
yhteisöllisyyden ja kohtaamisten syntyminen on mahdollista.  Puistokylän alueella 
sijaitsee urheilukeskus kattavine virkistys- ja ulkoiluverkostoineen. Alueella sekä 
kuntalaiset että lähikunnista tulevat ihmiset liikkuvat aktiivisesti kehittyviä fasiliteetteja 
hyödyntäen. Kunta kehittää urheilukeskuksen aluetta suunnitelmallisesti ja on 
tärkeää, että urheilukeskuksen ja sitä ympäröivän alueen ja toimintojen tarpeet 
huomioidaan. Rykmentinpuiston aluetta suunniteltaessa onkin jätettävä riittävästi 
tilaa urheilukeskuksen laajentumiselle ja esim. hiihtolautuverkosto säilyy tai kehittyy. 
Myös alueen liikenneyhteydet tulee suunnitella siten, että ulkoilureittien kehittyminen 
on mahdollista ja liikenneturvallisuus paranee. Alue on kuntalaisille tärkeä ja sen 
vuoksi asukkaiden tulee voida osallistua alueen suunnitteluun, päädytään sitten 
asuinrakentamiseen tai alueen muunlaiseen kehittämiseen.
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Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta pitää Rykmentinpuiston osalta 
ehdottoman tärkeänä, että ulkoilun- ja virkistyksen palveluita ja yhdyskuntarakenteen 
muuta kehittämistä koskeva tilanne saataisiin kunnassa selkeäksi ja tilanteeseen, 
johon voitaisiin yhdessä sitoutua. Aluetta tulisi tarkastella kokonaisuutena. Nyt esillä 
olevia vaihtoehtoja on vaikea arvioida tai kommentoida lautakunnan aiemman, OAS:n 
lausunnon pohjalta.  

Vuonna 2013 hyväksytyn osayleiskaavan toteutumismahdollisuudet ovat 
muuttuneet, kun osa pientaloalueista on poistettu ja alueiden rakentamistapa 
näyttää osayleiskaavan tavoitteista poiketen muuttuneen siten, että esimerkiksi 
kukkulakyläideaa ja olemassa olevia luontoarvoja ja viheryhteyksiä ei ole jo 
rakennetuissa osissa pystytty tai haluttu säilyttää ja suojella.  
Rykmentinpuiston osayleiskaavan päivittämisessä on arvioitava uudelleen 
tavoitteita asuntotuotannon määrästä ja laadusta ja luonto- ja virkistysalueiden 
suhdetta asuntotuotantoon. Tarkastelussa tulee huomioida erityisesti 
tuusulalaisten ja tänne muuttamista harkitsevien tarpeet sekä alueen veto- ja 
pitovoimatekijät.  
Koko alueen ulkoilu- ja virkistyspaikat ja -reitit on suunniteltava kokonaisuutena, 
sitovana ja toteutettava ne etupainotteisesti kunnallistekniikan rakentamisen 
yhteydessä. 
Rykmentinpuistossa tulee jatkossakin olla yhtenäinen virkistysalue kuntalaisten 
käyttöön. 

Hyte-lautakunta esittää, että Puistokylästä laaditaan vaihtoehto D, joka sisältää 
Puistokylän asuinalueen lisäksi koko osayleiskaava-aluetta koskevan luonto- ja 
virkistyskäytön suunnitelman. Laadittava suunnitelma varmistaa yhtenäisen 
keskuspuiston Rykmentinpuistossa sekä katkeamattomat yhteydet muiden kaava-
alueiden suuntiin ja tarvittavat laajentumissuunnat mm. Urheilukeskuksen tulevaa 
kehittämistä varten.  

Ehdotus
Esittelijä: Heidi Hagman, kehittämispäällikkö

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päättää

antaa asiaselostuksen mukaisen lausunnon Puistokylän kaavaluonnoksesta.
_____

Puheenjohtajan avattua keskustelun jäsen Hellgrén esitti lausunnon ensimmäisen 
kappaleen poistamista. Esitystä ei kannatettu. Lisäksi jäsen Hellgrén esitti toista 
kappaletta täydennettävän sanoilla Puistokylän asemakaava-aluetta 
seuraavasti  Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnan mielestä alueen 
suunnittelua jatkettaessa ja ja Rykmentinpuiston Puistokylän asemakaava-aluetta 
aluetta kehitettäessä... Lisäksi jäsen Hellgrén esitti, että lausetta Myös alueen 
liikenneyhteydet tulee suunnitella siten, että ulkoilureittien kehittyminen on 
mahdollista ja liikenneturvallisuus paranee täydennetään täydennetään "alueella 

Lautakunta päätti yksimielisesti lisätä sijaitsevan Frisbegolfradan on mahdollista säilyä". 
esitetyt täydennykset lausuntoon.

Kunnanhallituksen edustaja Lepojärvi esitti lisättävän seuraavat täydennykset 
lausuntoon: "Kaikissa asemakaavaluonnoksen vaihtoehdoissa (A-C) on jäänyt 
huomioimatta, että itse rakentamista tiivistämällä viheralueita olisi mahdollista säilyttää 
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 ja  enemmän."  "Alueen suunnittelussa on huomioitava alueen tulevien asukkaiden 
Lautakunta päätti ikärakenne, lähiliikunnan mahdollisuudet ja leikkipaikat lapsiperheille." 

yksimielisesti lisätä esitetyt täydennykset lausuntoon.

Jäsen Hellgrén esitti jäsen Ruotsalaisen kannattamana lauseen "Hyte-lautakunta esittää, 
että Puistokylästä laaditaan vaihtoehto D, joka sisältää Puistokylän asuinalueen lisäksi 

 poistamista koko osayleiskaava-aluetta koskevan luonto- ja virkistyskäytön suunnitelman."
lausunnosta. 

Koska oli tehty kannatettu esitys, jossa esitettiin Puistokylästä laadittavan vaihtoehdon 
D poistamista, puheenjohtaja esitti toimitettavaksi nimenhuutoäänestyksen. 
Äänestysjärjestykseksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka mukaan ne, jotka 
kannattavat esittelijän ehdotusta, äänestävät ”jaa” ja jos ”ei” voittaa, poistetaan 
vaihtoehdon D laatiminen hyte-lautakunnan lausunnosta.

Suoritetussa äänestyksessä esittelijän ehdotusta kannattivat jäsenet Juntunen, 
Sarenius-Salmenkivi, Lehtinen, Rathgeber, Viiru, Palomäki ja jäsen Hellgrénin esitystä 
kannattivat jäsenet Hellgrén, Keränen ja Ruotsalainen.Puheenjohtaja totesi 
äänestyksen päättyneen äänin 6-3. Hyte-lautakunnan päätös tehtiin esittelijän 
ehdotuksen mukaisesti. 

Päätös
Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta päätti antaa Puistokylä, 
luonnosvaihe, kaavanro 3589 seuraavan lausunnon: 

Puistokylän asemakaavan luonnosvaiheen kaavavaihtoehdoissa ei ole riittävästi 
huomioitu osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan saatuja kommentteja, joita oli 
runsaasti ja jotka miltei poikkeuksetta päätyivät alueen säilyttämiseen kokonaan tai 
lähes kokonaan luonnonläheisenä virkistysalueena ja urheilukeskuksen 
laajentumisalueena. Hyte-lautakunta toistaa Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmaan antamansa näkökulmat (kesäkuu 2021) ja perustelut ja toteaa 
luonnosvaiheen ehdotuksesta:

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnan mielestä alueen suunnittelua 
jatkettaessa ja Puistokylän asemakaava-aluetta ja Rykmentinpuiston aluetta 
kehitettäessä tulee huomioida nykyiset alueen tarpeet sekä luonnon, virkistyksen, 
ulkoilun ja liikunnan tarjoamat mahdollisuudet asukkaiden virkistykselle ja 
hyvinvoinnille.

Lautakunta toteaa, että tutkimuksissa on osoitettu ympäristön olevan yhteydessä 
asukkaan hyvinvointiin, esimerkiksi viheralueiden ja metsässä oleskelun on osoitettu 
vähentävän stressiä.  Alueella sijaitsevat ulkoilumaastot, luonto ja reitit tukevat 
osaltaan asukkaiden fyysistä hyvinvointia tarjoamalla lähivirkistysalueita ja laajempia 
retkeily- ja luontoalueita asukkaille. Lautakunnan huolena onkin, että alueen 
luontoarvot, virkistyskäyttö ja hyvinvointivaikutukset eivät toteudu, jos aluetta 
kaavoitetaan liian tehokkaasti. Toisaalta lähellä luontoa oleva, vehreä asuinympäristö 
ja lähellä olevat ulkoilumaastot sekä harrastuspaikat ovat tärkeitä tekijöitä 
asuinpaikkaa valittaessa.  Rykmentinpuiston alueella sijaitsevat ulkoilureitit tukevat 
paitsi asukkaiden fyysistä hyvinvointia, tarjoavat myös kaikille asukkaille tasapuolisen 
mahdollisuuden ulkoiluun sosioekonomisesta taustasta riippumatta.
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Sosiaalisen hyvinvoinnin näkökulmasta urheilukeskus ympäristöineen on paikka, jossa 
yhteisöllisyyden ja kohtaamisten syntyminen on mahdollista.  Puistokylän alueella 
sijaitsee urheilukeskus kattavine virkistys- ja ulkoiluverkostoineen. Alueella sekä 
kuntalaiset että lähikunnista tulevat ihmiset liikkuvat aktiivisesti kehittyviä fasiliteetteja 
hyödyntäen. Kunta kehittää urheilukeskuksen aluetta suunnitelmallisesti ja on 
tärkeää, että urheilukeskuksen ja sitä ympäröivän alueen ja toimintojen tarpeet 
huomioidaan. Rykmentinpuiston aluetta suunniteltaessa onkin jätettävä riittävästi 
tilaa urheilukeskuksen laajentumiselle ja esim. hiihtolautuverkosto säilyy tai kehittyy. 
Myös alueen liikenneyhteydet tulee suunnitella siten, että ulkoilureittien kehittyminen 
on mahdollista, alueella sijaitsevan Frisbegolfradan on mahdollista säilyä ja 
liikenneturvallisuus paranee.   Alue on kuntalaisille tärkeä ja sen vuoksi asukkaiden 
tulee voida osallistua alueen suunnitteluun, päädytään sitten asuinrakentamiseen tai 
alueen muunlaiseen kehittämiseen.

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunta pitää Rykmentinpuiston osalta 
ehdottoman tärkeänä, että ulkoilun- ja virkistyksen palveluita ja yhdyskuntarakenteen 
muuta kehittämistä koskeva tilanne saataisiin kunnassa selkeäksi ja tilanteeseen, 
johon voitaisiin yhdessä sitoutua. Aluetta tulisi tarkastella kokonaisuutena. Nyt esillä 
olevia vaihtoehtoja on vaikea arvioida tai kommentoida lautakunnan aiemman, OAS:n 
lausunnon pohjalta.  

Vuonna 2013 hyväksytyn osayleiskaavan toteutumismahdollisuudet ovat 
muuttuneet, kun osa pientaloalueista on poistettu ja alueiden rakentamistapa 
näyttää osayleiskaavan tavoitteista poiketen muuttuneen siten, että esimerkiksi 
kukkulakyläideaa ja olemassa olevia luontoarvoja ja viheryhteyksiä ei ole jo 
rakennetuissa osissa pystytty tai haluttu säilyttää ja suojella.  
Rykmentinpuiston osayleiskaavan päivittämisessä on arvioitava uudelleen 
tavoitteita asuntotuotannon määrästä ja laadusta ja luonto- ja virkistysalueiden 
suhdetta asuntotuotantoon. Tarkastelussa tulee huomioida erityisesti 
tuusulalaisten ja tänne muuttamista harkitsevien tarpeet sekä alueen veto- ja 
pitovoimatekijät.  
Kaikissa asemakaavaluonnoksen vaihtoehdoissa (A-C) on jäänyt huomioimatta, 
että itse rakentamista tiivistämällä viheralueita olisi mahdollista säilyttää 
enemmän.  
Alueen suunnittelussa on huomioitava alueen tulevien asukkaiden ikärakenne, 
lähiliikunnan mahdollisuudet ja leikkipaikat lapsiperheille.
Koko alueen ulkoilu- ja virkistyspaikat ja -reitit on suunniteltava kokonaisuutena, 
sitovana ja toteutettava ne etupainotteisesti kunnallistekniikan rakentamisen 
yhteydessä. 
Rykmentinpuistossa tulee jatkossakin olla yhtenäinen virkistysalue kuntalaisten 
käyttöön. 

 

Hyte-lautakunta esittää, että Puistokylästä laaditaan vaihtoehto D, joka sisältää 
Puistokylän asuinalueen lisäksi koko osayleiskaava-aluetta koskevan luonto- ja 
virkistyskäytön suunnitelman. Laadittava suunnitelma varmistaa yhtenäisen 
keskuspuiston Rykmentinpuistossa sekä katkeamattomat yhteydet muiden kaava-
alueiden suuntiin ja tarvittavat laajentumissuunnat mm. Urheilukeskuksen tulevaa 
kehittämistä varten.  
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Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 22.09.2022, § 76

Valmistelijat / lisätiedot:
Risto Kanerva, Ulla Kinnunen, Markus Torvinen
risto.kanerva@tuusula.fi, ulla.kinnunen@tuusula.fi, markus.torvinen@tuusula.fi
vapaa-aikapalveluiden päällikkö, kulttuuri- ja museotoimenjohtaja, opetuspäällikkö

Liitteet
1 Puistokylä, luonnosvaihe, kaava nro 3589, alustava viitesuunnitelma 10.8.2022, kvltk 
22.9.2022
2 Puistokylä, kaava 3589, Päivitetty osallistumis- ja arviointisuunnitelma_10.08.2022, 
kvltk 22.9.2022
3 Puistokylä, kaava 3589, Vastineet osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta saatuihin 
mielipiteisiin, kvltk 22.09.2022
4 Lausuntopyyntö Puistokylä luonnosvaihe kaava nro 3589, kvltk 22.9.2022
5 Puistokylä, kaava 3589, Osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta saatu palaute, kvltk 
22.9.2022

Kasvu ja ympäristö/Kaavoitus pyytää kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunnalta lausuntoa 
Puistokylän, kaava nro 3589, luonnosvaiheesta. Palautetta laadituista vaihtoehdoista 
voi jättää 30.9.2022 klo 16 asti. 

Puistokylän suunnittelu on edennyt luonnosvaiheeseen. Alueelle on laadittu kolme 
vaihtoehtoa A, B ja C, jotka poikkeavat toisistaan aluerajauksen ja 
rakentamistehokkuuden osalta. Aineisto on nähtävillä 1.9. – 30.9.2022. 

Rykmentinpuiston Puistokylään suunnitellaan monipuolista asuinaluetta, jonka 
sekoitettu rakenne vaihtelee kerrostaloista kytkettyihin pientaloihin ja 
erillispientaloihin. Alueen toteuttaminen edellyttää katuyhteyden rakentamista 
Fallbackantielle alueen kytkemiseksi Tuusulanväylään.  

Suunnittelualue rajautuu pohjoisosassa Puustellinmetsään, lännessä 
urheilukeskukseen ja etelässä Palkkitien teollisuusalueeseen. Suunnittelualueen 
itäpuolinen alue on asemakaavoittamatonta luonnontilaista metsäaluetta. 
Suunnittelualueen pinta-ala on noin 30 ha. Alueen rajausta voidaan vielä muuttaa 
suunnittelutyön edetessä. 

Sivistyksen lautakuntien lausunto:

Käsitykset hyvästä asuinympäristöstä ovat vuosien varrella muuttuneet. 

Sivistyksen lautakunnat toistavat osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan antamansa 
näkökulmat (toukokuu 2022) ja perustelut ja toteavat luonnosvaiheen ehdotuksesta: 

Puistokylän asemakaavan luonnosvaiheen kaavavaihtoehdoissa ei ole riittävästi 
huomioitu osallistumis- ja arviointisuunnitelmaan saatuja kommentteja, joita oli 
runsaasti ja jotka miltei poikkeuksetta päätyivät alueen säilyttämiseen kokonaan tai 
lähes kokonaan luonnonläheisenä virkistysalueena ja urheilukeskuksen 
laajentumisalueena.  

Sivistyksen lautakunnat pitävät Rykmentinpuiston osalta ehdottoman tärkeänä, että 
ulkoilun- ja virkistyksen palveluita ja yhdyskuntarakenteen muuta kehittämistä 
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koskeva tilanne saataisiin kunnassa selkeäksi, tilanteeseen, johon voitaisiin yhdessä 
sitoutua. Aluetta tulisi tarkastella kokonaisuutena. Nyt esillä olevia vaihtoehtoja on 
vaikea arvioida tai kommentoida lautakuntien aiemman, OAS:n lausunnon pohjalta.  

Vuonna 2013 hyväksytyn osayleiskaavan toteutumismahdollisuudet ovat nekin 
muuttuneet, kun osa pientaloalueista on poistettu ja alueiden rakentamistapa 
näyttää osayleiskaavan tavoitteista poiketen muuttuneen siten, että esimerkiksi 
kukkulakyläideaa ja olemassa olevia luontoarvoja ja viheryhteyksiä ei ole jo 
rakennetuissa osissa pystytty tai haluttu säilyttää ja suojella.  
Rykmentinpuiston osayleiskaavan päivittämisessä on arvioitava uudelleen 
tavoitteita asuntotuotannon määrästä ja laadusta ja luonto- ja virkistysalueiden 
suhdetta asuntotuotantoon. Tarkastelussa tulee huomioida erityisesti 
tuusulalaisten ja tänne muuttamista harkitsevien tarpeet sekä alueen veto- ja 
pitovoimatekijät.  
Koko alueen ulkoilu- ja virkistyspaikat ja -reitit on suunniteltava kokonaisuutena, 
sitovana ja toteutettava ne etupainotteisesti kunnallistekniikan rakentamisen 
yhteydessä. 
Rykmentinpuistossa tulee jatkossakin olla yhtenäinen virkistysalue kuntalaisten 
käyttöön. 

Sivistyksen lautakunnat esittävät, että  

Puistokylästä laaditaan vaihtoehto D, joka sisältää Puistokylän asuinalueen lisäksi 
koko osayleiskaava-aluetta koskevan luonto- ja virkistyskäytön suunnitelman. 
Laadittava suunnitelma varmistaa yhtenäisen keskuspuiston Rykmentinpuistossa sekä 
katkeamattomat yhteydet muiden kaava-alueiden suuntiin ja tarvittavat 
laajentumissuunnat mm. Urheilukeskuksen tulevaa kehittämistä varten.  

Ehdotus
Esittelijä: Tiina Simons, sivistysjohtaja

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää antaa Puistokylän kaavan nro 3589 
luonnosvaiheesta asiaselostuksen mukaisen lausunnon.

---

Kun keskustelu oli avattu, puheenjohtaja Mellin esitti muutosehdotuksena Puistokylä, 
luonnosvaihe, kaava nro 3589, lausuntoon: Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta esittää, 
että koska alueen rajausta voidaan vielä muuttaa suunnittelutyön edetessä, 
Puistokylästä laadittua vaihtoehtoa C tulee kehittää siten, että se huomioi sivistyksen 
lautakuntien esiin nostamat epäkohdat ulkoilu- ja virkistysalueiden sekä 
Urheilukeskuksen laajentumisalueen osalta. Lisäksi esitämme, että koko osayleiskaava-
alueelle laaditaan luonto- ja virkistyskäytön suunnitelma, joka varmistaa yhtenäisen 
keskuspuiston Rykmentinpuistossa sekä katkeamattomat yhteydet muiden kaava-
alueiden suuntiin.

 

Puheenjohtaja totesi, että koska muutosehdotus ei saanut kannatusta se raukesi 
kannattamattomana.

Päätös
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Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päätti antaa Puistokylän kaavan nro 3589 
luonnosvaiheesta asiaselostuksen mukaisen lausunnon.

Kuntakehityslautakunta, 20.03.2024, § 25

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Määttä
jouni.maatta@tuusula.fi
projektipäällikkö

Liitteet
1 3589E Puistokyla selostus 130324, KKL 20.3.2024
2 Liite 1 OAS PUISTOKYLÄ NRO 3589 040324, KKL 20.3.2024
3 Liite 2 Puistokylä, kaava 3589 palaute ja vastineet 120324, KKL 20.3.2024
4 Liite 3 3589E Asemakaavakartan pienennös ja määräykset 130324, KKL 20.3.2024
5 Liite 4 Puistokylä, havainnekuva 070324, KKL 20.3.2024
6 Liite 5 Puistokylä, viitesuunnitelma 070324, KKL 20.3.2024
7 Liite 6 Puistokylän_KTYS-Raportti_2023_WSP, KKL 20.3.2024
8 Liite 7 Katujen_poikkileikkaukset, KKL 20.3.2024
9 Liite 8 Asemakaavan_seurantalomake_Puistokylä 3589, KKL 20.3.2024

Puistokylän asemakaavan luonnosvaihtoehdot olivat nähtävillä 1.9. – 30.9.2022 
välisenä aikana. Vaihtoehdoista saatiin 127 mielipidettä, joista merkittävin osa oli 
hanketta vastustavia. Esille nousseita aiheita olivat mm. metsän säilyttäminen, 
kerrostalojen vastustus, katuyhteyksien muuttaminen, rakentamisen osoittaminen 
kuluneille alueille ja Rykmentinpuiston osayleiskaavan päivitystarve. Suunnittelua on 
jatkettu nähtävilläolon jälkeen vaihtoehdon B pohjalta. Suunnittelun jatkaminen 
perustuu lainvoimaisen osayleiskaavan, kaavoitussuunnitelman ja kaavoituksen 
työohjelman tavoitteisiin. Ehdotus toteuttaa mielipiteiden osalta alueen toteuttamista 
enintään kaksikerroksisena rakentamisena. Lisäksi korttelirakennetta on siirretty 
kauemmas Sikokalliolle johtavasta ladusta ja sijoitettu rakentamista kuluneelle 
alueelle. Suunnittelun aikana tehdyistä ratkaisuista on käyty keskusteluja sekä 
poliittisten päättäjien että kasvu ja ympäristö -toimialueen asiantuntijoiden kanssa. 
Kuntakehityslautakunnalle on esitelty suunnittelutilannetta kokouksen 19.4.2023 
ilmoitusasioissa.

Asemakaavan suunnittelun aikana on laadittu kunnallistekninen yleissuunnitelma ja 
selvitetty maaperän pilaantuneisuutta. Kunnallisteknisen yleissuunnittelun yhteydessä 
on pystytty tarkentamaan mm. alueen katuverkon, hulevesien käsittelyn sekä 
virkistys- ja ulkoilureittien ratkaisuja. Maaperätutkimusten mukaan alueella on 
aikaisemmista puhdistustoimenpiteistä huolimatta havaittu puhdistamista edellyttäviä 
alueita. Lisäksi Rykmentinpuiston alueella on nähtävilläoloajan jälkeen tehty 
luontoselvityksiä liito-oravista, jäkälistä ja sammalista. Suunnittelualueen rajausta on 
tarkistettu alueen länsireunalla ortodoksihautausmaan kohdalla ja puistoalueiden 
kohdalla alueen koillis- ja kaakkoisreunoilla. Alueen nimistö pohjautuu 
Nimistötoimikunnnan ehdotukseen, jossa Puistokylän asemakaavan nimistössä 
käytetään maitaan varuskunnalle luovuttaneiden tilallisten emäntien nimistä 
johdettuja nimiä. 



Tuusulan kunta Pöytäkirja 11/2024 38 ( )66
Kunnanhallitus 08.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Puistokylän asemakaava laajentaa Hyrylän keskustaa ympäröivää asuinaluetta ja 
kehittää sekä vahvistaa Hyrylän roolia seudullisessa verkossa. Alue perustuu melko 
pienimittakaavaiseen ja matalaan rakenteeseen. Puistokylä muodostuu keskeisen 
aukion ympärille sijoittuvista asuinkortteleista, joiden sekoitettu rakenne vaihtelee 
rivitaloista kytkettyihin pientaloihin ja erillispientaloihin. Rakennukset ovat 
puurunkoisia ja julkisivumateriaalina on puu. Korttelit ovat metsäisen viheralueen 
ympäröimiä.

Asemakaavalla muodostuu asuinrakennusten kerrosalaa noin 51 100 k-m2. 
Asuntokerrosala vastaa noin 1027 asukasta. Lisäksi muodostuu viheralueita ja 
katualueita. Kokonaismitoitus tällä kaava-alueella vastaa likimain aluetehokkuutta 
0,16. Omakotitontteja ehdotuksessa on 67 kpl, joiden pinta-ala on keskimäärin 612 m  2

ja rakennusoikeus keskimäärin 200 k-m .2

Puistokylästä on katuyhteys Puustellinmetsään ja Sulan Palkkitielle. Asemakaava 
mahdollistaa tulevaisuudessa yhteydet myös vielä kaavoittamattomien länsi- ja 
itäpuolten välillä. Kokoojakadut kohtaavat Puistokylän vehreällä keskusaukiolla. 
Suunnitelma perustuu kattaviin ja turvallisiin virkistyksen ja jalankulun sekä pyöräilyn 
reitteihin, jotka kytkeytyvät ympäröiviin verkostoihin liittäen yhteen mm. 
Rykmentinpuiston viheralueet ja urheilukeskuksen. Latuyhteyksiä parannetaan 
hiihtosilloilla. Suunnitelma sijoittuu osittain tärkeän pohjavesialueen päälle, jonka 
seurauksena hulevesien käsittelyyn ja imeytykseen on kiinnitetty erityistä huomiota.

Lisätiedot:

Jouni Määttä, projektipäällikkö, jouni.maatta@tuusula.fi

Ehdotus
Esittelijä: Anne Olkkola, kaavoituspäällikkö

Kuntakehityslautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle, että kunnanhallitus 
päättää

hyväksyä Puistokylän asemakaavan muutosehdotuksen, lausuntoihin ja 
mielipiteisiin laaditut vastineet
asettaa Puistokylän asemakaavan muutosehdotuksen julkisesti nähtäville MRA 
27 §:n mukaisesti muistutusten ja lausuntojen esittämistä varten.

Lisäksi kuntakehityslautakunta päättää tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian 
osalta välittömästi kokouksessa.

Kokouskäsittely
Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Liisa Sorri ehdotti Margita Winqvistin 
kannattamana asian jättämistä pöydälle.

Koska oli tehty kannatettu pöydällejättöehdotus, puheenjohtaja esitti toimitettavaksi 
nimenhuutoäänestyksen. Äänestystavaksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka 
mukaan asian käsittelyn jatkamista tässä kokouksessa kannattavat äänestävät JAA ja 
Liisa Sorrin pöydällejättöehdotusta kannattavat EI.

Suoritetussa äänestyksessä asian käsittelyn jatkamista tässä kokouksessa kannattivat 
Päivö Kuusisto, Erkka Jaakkola, Leena Saukko, Antti Seppälä, Mika Timonen, Sanna 
Kervinen ja Arto Lindberg.
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Liisa Sorrin ehdotusta asian pöydälle jättämiseksi kannattivat Antti Heikkilä, Ringa 
Prauda-Rydgren, Liisa Sorri, Sanna Takala, Margita Winqvist ja Jari Anttalainen. 

 

Puheenjohtaja totesi kuntakehityslautakunnan päättäneen äänin 7 - 6 jatkaa asian 
käsittelyä tässä kokouksessa. 

 

---

Tauko asian käsittelyn aikana klo 18:37 - 18:53.

---

Puheenjohtajan jatkettua keskustelua aiheesta Liisa Sorri teki ja Margita Winqvistin, 
Jari Anttalaisen ja Antti Heikkilän kannattamana ehdotuksen asian palauttamista 
valmisteluun seuraavasti:

Esitämme asian palauttamista, sillä

- rakentamisen alueen supistaminen, viisainta olisi rakentaa lähinnä hiekkaisen 
alueen, vanhan ampumaradan alueelle, jolloin saadaan säästettyä metsäalueita

- kuntalaisten mielipiteitä ei ole huomioitu kaavatyössä - omakotitonttien lisääminen - 
sopeuttaminen alueen luontoon ja ympäristöön

- tavoitellaan monimuotoisempaa rakentamista

 

Koska oli tehty kannatettu palautusehdotus, puheenjohtaja esitti toimitettavaksi 
nimenhuutoäänestyksen. Äänestystavaksi hyväksyttiin puheenjohtajan esitys, jonka 
mukaan asian käsittelyn jatkamista tässä kokouksessa kannattavat äänestävät JAA ja 
Liisa Sorrin  ehdotusta asian palauttamiseksi valmisteluun kannattavat EI.

Suoritetussa äänestyksessä asian käsittelyn jatkamista tässä kokouksessa kannattivat 
Päivö Kuusisto, Leena Saukko, Antti Seppälä, Mika Timonen ja Arto Lindberg.

Liisa Sorrin ehdotusta asian palauttamiseksi valmisteluun kannattivat  Erkka 
Jaakkola,  Antti Heikkilä, Ringa Prauda-Rydgren, Liisa Sorri, Sanna Takala, Sanna 
Kervinen, Margita Winqvist ja Jari Anttalainen. 

 

Puheenjohtaja totesi kuntakehityslautakunnan päättäneen äänin 8 - 5 hyväksyä Liisa 
Sorrin palautusehdotuksen.

Kuntakehityslautakunta päätti palauttaa asian valmisteluun edellä mainitun 
mukaisesti.

 

Päätös
Kuntakehityslautakunta päätti palauttaa asian valmisteluun.
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Kunnanhallitus, 08.04.2024, § 139

Valmistelija / lisätiedot:
Jouni Määttä
jouni.maatta@tuusula.fi
projektipäällikkö

Liitteet
1 3589E Puistokyla selostus 020424, khall 8.4.2024
2 Liite 1 OAS PUISTOKYLÄ NRO 3589 040324, KKL 20.3.2024, khall 8.4.2024
3 Liite 2 Puistokylä, kaava 3589 palaute ja vastineet 120324, KKL 20.3.2024, khall 
8.4.2024
4 Liite 3 3589E Asemakaavakartan pienennös ja määräykset 130324, KKL 20.3.2024, 
khall 8.4.2024
5 Liite 4 Puistokylä, havainnekuva 070324, KKL 20.3.2024, khall 8.4.2024
6 Liite 5 Puistokylä, viitesuunnitelma 070324, KKL 20.3.2024, khall 8.4.2024
7 Liite 6 Puistokylän KTYS-Raportti 2023 WSP, KKL 20.3.2024, khall 8.4.2024
8 Liite 7 Katujen poikkileikkaukset, KKL 20.3.2024, khall 8.4.2024
9 Liite 8 Asemakaavan seurantalomake Puistokylä 3589, KKL 20.3.2024, khall 8.4.2024
10 Liite 9a Tuusulan ampumahiihtostadionin toimintaedellytykset selvitys 290923 
liitteineen, khall 8.4.2024
11 Liite 9b Puistokylä PIMA-tutkimusraportti 20240117, khall 8.4.2024
12 Liite 9c Kääpäselvitys Puistokylän ja Rykmentinpuiston alueilla Tuusulassa vuonna 
2023, khall 8.4.2024
13 Liite 9d Puistokylän KTYS-hulevesiselvitys, khall 8.4.2024
14 Liite 9e kaavatalouslaskelma 20032024, khall 8.4.2024

Kuntakehityslautakunta on kokouksessaan 20.3.2024 § 25 päättänyt palauttaa asian ”
Puistokylä, asemakaava nro 3589, kaavaehdotuksen nähtäville asettaminen” 
valmisteluun. Pormestari on käyttänyt päätökseen otto-oikeutta 
päätöksellään 26.3.2024 § 25. Näin ollen asia tulee kunnanhallituksen käsittelyyn. 

Otto-oikeuden käyttäminen merkitsee sitä, että alemman viranomaisen käsittelemä 
asia siirtyy kokonaan kunnanhallituksen käsiteltäväksi. Alemman viranomaisen 
tekemät ratkaisut eivät millään tavalla sido kunnanhallitusta. Kunnanhallituksella on 
asiaa käsitellessään sama toimivalta kuin alemmalla viranomaisella on ollut. Se on 
velvollinen tekemään asiassa päätöksen. Käsiteltäväksi otetussa asiassa voidaan tehdä 
uusi päätös; aiemmin tehty päätös voidaan pysyttää, kumota tai muuttaa taikka asia 
voidaan palauttaa päätöksen tehneen viranomaisen käsiteltäväksi.

Puistokylän asemakaavan nähtäville asettaminen

Puistokylän asemakaavan luonnosvaihtoehdot olivat nähtävillä 1.9. – 30.9.2022 
välisenä aikana. Vaihtoehdoista saatiin 127 mielipidettä, joista merkittävin osa oli 
hanketta vastustavia. Esille nousseita aiheita olivat mm. metsän säilyttäminen, 
kerrostalojen vastustus, katuyhteyksien muuttaminen, rakentamisen osoittaminen 
kuluneille alueille ja Rykmentinpuiston osayleiskaavan päivitystarve. Suunnittelua on 
jatkettu nähtävilläolon jälkeen vaihtoehdon B pohjalta. Suunnittelun jatkaminen 
perustuu lainvoimaisen osayleiskaavan, kaavoitussuunnitelman ja kaavoituksen 
työohjelman tavoitteisiin. Ehdotus toteuttaa mielipiteiden osalta alueen toteuttamista 
enintään kaksikerroksisena rakentamisena. Lisäksi korttelirakennetta on siirretty 
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kauemmas Sikokalliolle johtavasta ladusta ja sijoitettu rakentamista kuluneelle 
alueelle. Suunnittelun aikana tehdyistä ratkaisuista on käyty keskusteluja sekä 
poliittisten päättäjien että kasvu ja ympäristö -toimialueen asiantuntijoiden kanssa. 
Kuntakehityslautakunnalle on esitelty suunnittelutilannetta kokouksen 19.4.2023 
ilmoitusasioissa.

Asemakaavan suunnittelun aikana on laadittu kunnallistekninen yleissuunnitelma ja 
selvitetty maaperän pilaantuneisuutta. Kunnallisteknisen yleissuunnittelun yhteydessä 
on pystytty tarkentamaan mm. alueen katuverkon, hulevesien käsittelyn sekä 
virkistys- ja ulkoilureittien ratkaisuja. Maaperätutkimusten mukaan alueella on 
aikaisemmista puhdistustoimenpiteistä huolimatta havaittu puhdistamista edellyttäviä 
alueita. Lisäksi Rykmentinpuiston alueella on nähtävilläoloajan jälkeen tehty 
luontoselvityksiä liito-oravista, jäkälistä ja sammalista. Suunnittelualueen rajausta on 
tarkistettu alueen länsireunalla ortodoksihautausmaan kohdalla ja puistoalueiden 
kohdalla alueen koillis- ja kaakkoisreunoilla. Alueen nimistö pohjautuu 
Nimistötoimikunnnan ehdotukseen, jossa Puistokylän asemakaavan nimistössä 
käytetään maitaan varuskunnalle luovuttaneiden tilallisten emäntien nimistä 
johdettuja nimiä. 

Puistokylän asemakaava laajentaa Hyrylän keskustaa ympäröivää asuinaluetta ja 
kehittää sekä vahvistaa Hyrylän roolia seudullisessa verkossa. Alue perustuu melko 
pienimittakaavaiseen ja matalaan rakenteeseen. Puistokylä muodostuu keskeisen 
aukion ympärille sijoittuvista asuinkortteleista, joiden sekoitettu rakenne vaihtelee 
rivitaloista kytkettyihin pientaloihin ja erillispientaloihin. Rakennukset ovat 
puurunkoisia ja julkisivumateriaalina on puu. Korttelit ovat metsäisen viheralueen 
ympäröimiä.

Asemakaavalla muodostuu asuinrakennusten kerrosalaa noin 51 100 k-m2. 
Asuntokerrosala vastaa noin 1027 asukasta. Lisäksi muodostuu viheralueita ja 
katualueita. Kokonaismitoitus tällä kaava-alueella vastaa likimain aluetehokkuutta 
0,16. Omakotitontteja ehdotuksessa on 67 kpl, joiden pinta-ala on keskimäärin 612 
m2 ja rakennusoikeus keskimäärin 200 k-m2.

Puistokylästä on katuyhteys Puustellinmetsään ja Sulan Palkkitielle. Asemakaava 
mahdollistaa tulevaisuudessa yhteydet myös vielä kaavoittamattomien länsi- ja 
itäpuolten välillä. Kokoojakadut kohtaavat Puistokylän vehreällä keskusaukiolla. 
Suunnitelma perustuu kattaviin ja turvallisiin virkistyksen ja jalankulun sekä pyöräilyn 
reitteihin, jotka kytkeytyvät ympäröiviin verkostoihin liittäen yhteen mm. 
Rykmentinpuiston viheralueet ja urheilukeskuksen. Latuyhteyksiä parannetaan 
hiihtosilloilla. Suunnitelma sijoittuu osittain tärkeän pohjavesialueen päälle, jonka 
seurauksena hulevesien käsittelyyn ja imeytykseen on kiinnitetty erityistä huomiota.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Puistokylän asemakaavan muutosehdotuksen, lausuntoihin ja 
mielipiteisiin laaditut vastineet
asettaa Puistokylän asemakaavan muutosehdotuksen julkisesti nähtäville MRA 
27 §:n mukaisesti muistutusten ja lausuntojen esittämistä varten.
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Kokouskäsittely
Käsittelyn aikana esittelijä muutti pohjaehdotusta siten, että pohjaehdotukseen 
lisättiin 3. kohta. Muutettu pohjaehdotus kuului seuraavasti:

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Puistokylän asemakaavan muutosehdotuksen, lausuntoihin ja 
mielipiteisiin laaditut vastineet
asettaa Puistokylän asemakaavan muutosehdotuksen julkisesti nähtäville MRA 
27 §:n mukaisesti muistutusten ja lausuntojen esittämistä varten.
velvoittaa kuntakehityslautakuntaa selvittämään, onko kaavaehdotusta 
mahdollista muokata enemmän ympäristöön sopivaksi, kuitenkin suunniteltu 
rakentamisen laajuus huomioiden, eikä siihen merkittäviä muutoksia tehden. 
Selvitys on annettava kunnanhallitukselle 31.8.2024 mennessä. 

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun, jäsen Anna Yltävä esitti asian 
palauttamista valmisteluun jäsen Lepojärven kannattamana. 

Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettu palautusehdotus, on asia 
ratkaistava äänestämällä. Kunnanhallitus hyväksyi puheenjohtajan esityksen, että ne, 
jotka kannattavat muutettua pohjaehdotusta, äänestävät "JAA" ja ne, jotka kannattavat 
Yltävän tekemään palautusehdotusta, äänestävät "EI". 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin

8 "JAA"ääntä (Outi Huusko, Kalle Ikkelä, Arto Lindberg, Karita Mäensivu, Mika 
Mäki-Kuhna,  Lilli Salmi, Johanna Sipiläinen, Mika Timonen)
4 "EI"-ääntä (Elisa Laitila, Kati Lepojärvi, Ari Nyman, Anna Yltävä)

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 8 JAA-ääntä ja 4 EI-ääntä. Puheenjohtaja totesi 
muutetun pohjaehdotuksen tulleen kunnanhallituksen päätökseksi.

Elisa Laitila, Kati Lepojärvi ja Anna Yltävä jättivät päätökseen eriävän mielipiteen. 
Toimitetut kirjalliset perustelut eriävään mielipiteeseen on liitetty pöytäkirjaan.

Kuntakehitysjohtaja Sirén ja projektipäällikkö Jouni Määttä selostivat asiaa 
kokouksessa. Kaavoituspäällikkö Anne Olkkola toimi asiantuntijana. 

Käsittelyn aikana pidettiin tauko 17.59- 18.12.

Kaavoituspäällikkö Anne Olkkola ja projektipäällikkö Jouni Määttä poistuivat 
kokouksesta klo 18.58 asian käsittelyn jälkeen. 

Päätös
Kunnanhallitus päätti

hyväksyä Puistokylän asemakaavan muutosehdotuksen, lausuntoihin ja 
mielipiteisiin laaditut vastineet
asettaa Puistokylän asemakaavan muutosehdotuksen julkisesti nähtäville MRA 
27 §:n mukaisesti muistutusten ja lausuntojen esittämistä varten.
velvoittaa kuntakehityslautakuntaa selvittämään, onko kaavaehdotusta 
mahdollista muokata enemmän ympäristöön sopivaksi, kuitenkin suunniteltu 
rakentamisen laajuus huomioiden, eikä siihen merkittäviä muutoksia tehden. 
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1.  

2.  

3.  

Selvitys on annettava kunnanhallitukselle 31.8.2024 mennessä. 
 

Eriävä mielipide
Anna Yltävä, Elisa Laitila ja Kati Lepojärvi jättivät päätökseen seuraavan eriävän 
mielipiteen:

Kunnanhallitus 8.4.2024 § 139

ERIÄVÄ MIELIPIDE

Puistokylän asemakaavaehdotus olisi pitänyt palauttaa takaisin valmisteltavaksi

rakennettavan alueen supistamiseksi pääosin vanhan ampumaradan kuluneelle 
maa-alueelle arvokkaan metsäalueen säästämiseksi,
monimuotoisen, myös uudentyyppisen tiiviin ja luontoa säästävän asumisen 
mahdollistamiseksi, kaava- ja kuntatalous huomioiden sekä
kuntalaisten mielipiteiden ja lautakuntien lausuntojen huomioimiseksi 
paremmin.

Tiedoksi
kaavoitus
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§ 140
Sopimus Tuusulan kunnan ja Väyläviraston välillä Blennerintie -hankkeen toteuttamisesta, 
yhteistyöstä ja rahoitusjärjestelyistä

TUUDno-2024-732

Valmistelija / lisätiedot:
Petri Juhola
petri.juhola@tuusula.fi
yhdyskuntatekniikan päällikkö

Liitteet
1 Liite 1, Blennerintien kustannukset, khall 8.4.2024
2 VÄYLÄ 8022 Sopimus hankkeen toteuttamisesta Blennerintie, khall 8.4.2024

Tuusulan kunta on kaavoittanut Jokelaan Helsinki-Riihimäki -radan itäpuolelle 
Peltokaaren asuinalueen. Asemakaava on tullut voimaan 4.1.2012. Asemakaavassa on 
osoitettu Blennerintie -niminen katu Peltokaaren puistotien ja Nukarintien väliselle 
osuudelle. Katu yhdistää asuinalueen Jokelan keskustaajamaan, sen palveluihin ja 
kouluihin. Kadun kokonaispituus on noin 570 metriä ja poikkileikkaukseltaan se on 
10,5 metriä leveä käsittäen ajoradan (7 m) ja yhdistetyn jalankulku-pyörätien (3,5 m). 
Katusuunnitelma on hyväksytty teknisessä lautakunnassa 13.2.2024. Kadun toteutus 
edellyttää kolmen sillan rakentamista: Palojoen silta, Blennerin alikulkusillat rautatien 
alittamiseksi ja Jokelantien risteyssillan maantien 1421 alittamiseksi.

Blennerintie on suunniteltu rakennettavan, kun Helsinki-Riihimäki kapasiteetin 
lisääminen 2. vaihe -ratahanke ulottuu Jokelan kohdalle. Ratahanke on tarkoitus 
toteuttaa vuosina 2026-2027 ja sen suunnittelu on tarkoitus aloittaa vuoden 2024 
aikana.

Väyläviraston kanssa on käyty neuvotteluja kadun toteuttamista ja neuvottelujen 
pohjalta on laadittu sopimus Blennerintie -hankkeen toteuttamisesta, yhteistyöstä ja 
rahoitusjärjestelyistä. Sopimuksen mukaan hanke on suunniteltu toteuttavaksi 
Helsinki-Riihimäki -hankkeen puitesopimuksilla, joissa Tuusulan kunta on 
yhteishankintaosapuolena. Hankkeen rakennuttamisesta vastaa Väylävirasto. 
Blennerintien toteutuskustannuksista siltoineen vastaa Tuusulan kunta 
täysimääräisesti. Hankkeen kustannusarvio on 6 miljoonaa euroa.

Kustannusarvioissa ei ole mukana katualueella olevan pilaantuneen maa-alueen 
kunnostuskustannuksia. Katualueella sijaitsee vanha Suomen Tulitikkutehtaan 
kaatopaikka. Tutkimusten mukaan katualueella noin 200 metrin matkalla on jätettä 1-
1,5 m syvyydeltä. Jätteen lisäksi maaperässä on todettu haitta-aineita, pääosin 
tulitikkujen raapaisupinnassa käytettyä antimonia, paikoitellen yli kunnostustarpeen 
vaativia pitoisuuksia. Pilaantuneet maa-ainekset on tarkoitus poistaa katualueelta 
kunnan omana työnä ennen varsinaisia kadun rakennustöitä. Alustava kustannusarvio 
kohteen kunnostamiseksi on 200 000-400 000 euroa.

Sopimuksen mukaan Blennerintie ja Palojoen silta jäävät Tuusulan kunnan 
omistukseen, Jokelantien risteyssilta ja Blennerin alikulkusilta rataan liittyvine 
rakenteineen siirtyvät valtion omistukseen ja Väyläviraston hallintaan. 
Kunnossapitovastuu Blennerintien ja Palojoen sillan osalta on Tuusulan kunnalla, 
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Jokelantien risteyssillan osalta Uudenmaan ely-keskuksella ja Blennerin alikulkusillan 
osalta rataan liittyvine rakenteineen Väylävirastolla.

Sopimuksen mukaan, mikäli Blennerin alikulkusiltaa ei Tuusulan kunnasta johtuvista 
syistä toteutetakaan sopimuksen mukaisesti ja Väyläviraston omalle hankkeelle 
joudutaan tekemään tästä syystä muutossuunnittelua, kunta vastaa 
muutossuunnittelukustannuksista kuten myös muista mahdollista aiheutuvista 
kustannuksista. Jos Tuusulan kunta päättää, että Blennerin alikulkusiltaa ei toteuteta, 
siitä pitää ilmoittaa viimeistään 30.6.2025 mennessä. 
Muutossuunnittelukustannuksista ja muista mahdollista kustannuksista kunta vastaa 
kuitenkin kuten edellä on todettu.

Sopimus kokonaisuudessaan on esitetty liitteenä 1.

Hanke edellyttää vielä Palojoen sillan osalta Etelä-Suomen aluehallintoviraston 
myöntämän vesilain mukaisen ympäristöluvan sekä Jokelantien maantiesillan osalta 
toteuttamisluvan Uudenmaan ely-keskukselta sekä asemakaavan mukaisten 
katualueiden haltuunoton, jotka kaikki ovat vireillä.

Hallintosäönön maankäyttö ja rakentaminen-toimivaltataulukon mukaan 
kunnanhallitus päättää toteuttamissopimusten hyväksymisestä valtion maanteihin 
kohdistuvissa hankkeissa, kun kunnan kustannusosuus on yli 1,5 miljoonaa euroa. 
Edelleen hallintosäännön 136 §:n mukaan kunnanhallituksen päätökseen perustuvan 
sopimuksen allekirjoittavat kaksi yhdessä pormestari, kansliapäällikkö, hallintojohtaja, 
henkilöstöjohtaja, talousjohtaja tai joku heistä yhdessä ao. toimialuejohtajan kanssa.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä Tuusulan kunnan ja Väyläviraston välillä neuvotellun sopimuksen 
(VÄYLÄ/8022/04.02.01/2023) Blennerintie -hankeen toteuttamisesta, yhteistyöstä 
ja rahoitusjärjestelyistä
valtuuttaa sopimuksen allekirjoittajat tarvittaessa hyväksymään sopimukseen 
tehtävät pienet tekniset muutokset

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Tiedoksi
valmistelija, Ketek kirjaamo, Väylävirasto
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§ 141
Yli-Jussila, kiinteistön myynti, Etelä-Tuusula

TUUDno-2024-698

Valmistelija / lisätiedot:
Olli-Pekka Mikkonen
olli-pekka.mikkonen@tuusula.fi
tontti-insinööri

Liitteet
1 Kauppakirjaluonnos, Yli-Jussila, khall 8.4.2024

Valtuusto on päättänyt Yli-Jussilan päärakennuksen ja muiden kunnan 
omistamien vajaakäyttöisten kiinteistöjen realisoinnista edellisen kerran 
kokouksessaan 12.12.2022 § 169. Samaisessa päätöksessä kunnanvaltuusto päätti 
valtuuttaa kunnanhallituksen hyväksymään kohteita koskevat hinnoittelupäätökset ja 
muut tarvittavat toimenpiteet.

Kunnanhallitus päätti 16.10.2023 § 398, että Yli-Jussilan päärakennus ja sen 
asemakaavan mukainen tontti 858-1-8011-9 myydään tarjouskilpailulla ja asetti 
pohjahinnaksi 71 200 euroa.

Tuusulan kunta asetti Yli-Jussilan päärakennuksen ja sen sijaintikiinteistön myyntiin 
Huutokaupat.com -verkkopalveluun 19.1.2024 - 18.3.2024 väliseksi ajaksi. Kohteella 
järjestettiin kaksi avointa näyttöä 1.2.2024 ja 5.3.2024, joissa kävi arviolta noin 20 eri 
taloutta. Kohde sai tarjouskilpailun aikana tarjouksia kahdelta eri huutajalta ja korkein 
jätetty tarjous oli kunnanhallitukselle nyt hyväksyttäväksi esitettävä tarjous 71 430 
euroa.

Kaupan kohde on 1 142 m  suuruinen kiinteistö 858-1-8011-9 sillä sijaitsevine 2

rakennuksineen ja liittymineen.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää

että Tuusulan kunta myy Eero Kuitulalle 71 430 euron kauppahinnalla ja 
muutoin liitteenä olevan kauppakirjaluonnoksen mukaisin ehdoin 
kiinteistön 858-1-8011-9 sillä sijaitsevine rakennuksineen ja liittymineen
valtuuttaa kauppakirjan allekirjoittajien tarvittaessa tekemään kauppakirjaan 
pieniä/teknisluonteisia tarkistuksia ja allekirjoituksillaan hyväksymään lopullisen 
kauppakirjan
että kauppakirja tulee allekirjoittaa viimeistään 28.6.2024 mennessä. Jos 
kauppakirjaa ei ole tähän mennessä allekirjoitettu tämä päätös raukeaa

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Tiedoksi
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asianosaiset, tilapalvelut/Savola, maankäyttö, taloushallinto/Hippeläinen ja Alhola, 
Sarastia Oy/kirjanpito, Projektitoimisto/Tölli
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Kunnanhallitus, § 397,16.10.2023
Kunnanhallitus, § 136,25.03.2024
Kunnanhallitus, § 142, 08.04.2024

§ 142
Tuusulan Urheilukeskus Oy:n johdannaisyleissopimuksen takaus ja lainatakausten 
hinnoittelun muutos

TUUDno-2023-2078

Kunnanhallitus, 16.10.2023, § 397

Valmistelijat / lisätiedot:
Heli Hippeläinen, Kirsi Kurtti
heli.hippelainen@tuusula.fi, kirsi.kurtti@tuusula.fi
vs.talousjohtaja, kunnanlakimies

Liitteet
1 Liite 1 Osakeannin ehdot, khall 16.10.2023

Perustelut

Hyrylässä sijaitsevaa Tuusulan urheilukeskusta kehitetään lähivuosina voimakkaasti 
kuntastrategian linjausten mukaisesti. Kunta kehittää urheilukeskusta tiiviissä 
yhteistyössä urheiluseurojen ja alueella toimivien tytäryhtiöidensä kanssa. 
Urheilukeskuksen palveluita käyttää vuodessa yli 500 000 henkilöä. Kunta omistaa 
urheilukeskuksen liikuntapaikat- ja tilat osin suoraan sekä osin kahden tytäryhtiönsä 
kautta (Tuusulan Urheilukeskus Oy ja Tuusulan Jäähalli Oy).

Alueelle rakennetaan uusi monitoimihallikokonaisuus. Rakentamisen on määrä 
käynnistyä joulukuussa 2023. Uuden monitoimihallin on suunniteltu valmistuvan 
tammikuussa 2025, ennen Rykmentinpuiston koulukeskuksen valmistumista. 
Rykmentinpuiston yhtenäiskouluun rakennetaan 600m² liikuntasali (tarve 1200m²) ja 
Monioon (600m² liikuntasali (tarve 900m²). Monitoimihalliin rakennettava liikuntahalli 
kattaa tarvittavat lisäneliöt, jolloin koulujen investoinneissa ja käyttötaloudessa 
saavutetaan säästöjä.

Tuusulan kunnan tytäryhtiö Tuusulan Urheilukeskus Oy (myöhemmin "Yhtiö") 
toteuttaa monitoimihallihankkeen. Yhtiö on solminut monitoimihallin rakentamisesta 
urakkasopimuksen Tekova Oy:n kanssa. Rakentaminen toteutetaan KVR-urakkana. 
Kiinteä urakkahinta on 12 106 000 euroa (alv. 0%). Muutos- ja lisätyövaraukset 
huomioon ottaen rakennusinvestoinnin kustannusarvio on 12,6 milj. euroa. Hankkeen 
kokoinakustannusarvio nousee noin 14 milj. euroon kun mukaan lasketaan 
monitoimihallin tekonurmi (n. 400 000 euroa), maanpinnan korotus 22 000 m3 (150 
000–400 000 euroa) sekä keittiö, kuntosali, kalustukset, infra ja valvonta. 

Yhtiön talous on kehittynyt kuluvana vuonna suunnitelmien mukaan. Yhtiön rullaava 
12 kuukauden (8/2022 8/2023) liikevaihto oli 1,1 milj. euroa ja tulos oli - 46 teuroa. 
Kauden tulosta rasittivat tulojen jaksotukset sekä alkuvuoden aikana vallinnut korkea 
sähkön hinta.Yhtiö ennakoi kuluvan tilikauden liikevaihdon asettuvan noin 1,1 milj. 
euroon ja tuloksen ennakoidaan asettuvan nollatasoon tai lievästi negatiiviseksi. Yhtiö 
ennakoi vuoden 2024 tuloksen painuvan tappiolliseksi (noin - 0,3 milj euroa) 
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rakennusaikaisten kustannusten sekä sisäjalkapallotilojen puuttumisen vuoksi. Mikäli 
monitoimihalli valmistuu suunnitellussa aikataulussa tammikuussa 2025, on yhtiöllä 
edellytykset päästä lähelle nollatulosta vuonna 2025 ja saavuttaa noin 0,1 milj. euron 
positiivinen tulos vuonna 2026. 

Investointi on määrä rahoittaa pääosin vieraalla pääomalla. Rahoitus koostuu 12,0 
milj. euron lainasta, 1,5 milj. euron oman pääoman ehtoisesta rahoituksesta sekä 0,75 
milj. euron OKM:n avustuksesta. Monitoimihalli-investoinnin rahoitusjärjestelyt 
päätettiin kunnan osalta valtuustossa 20.6.2022 §83  ja monitoimihallin 
hankesuunnitelma saatiin valmiiksi vuoden 2022 aikana. Tarkoituksena on, että kunta 
pääomittaa yhtiötä riittävän vakavaraisuuden varmistamiseksi. Yhtiön oma pääoma 
nousisi osakeannin jälkeen noin 1,9 milj. euroon.

Tuusulan Urheilukeskus Oy:n hallitus on tehnyt 6.10.2023 kokouksessaan esityksen 
yhtiökokoukselle osakeannista. Osakeannin tarkoituksena on toteuttaa rahoituksen 
hankinta yhtiölle monitoimihalli-investointia varten. Osakeanti määrältään 1,5 milj. 
euroa toteutetaan tavallisena osakeantina siten, että uusia osakkeita tarjotaan 
merkittäväksi kaikille yhtiön osakkeenomistajille aiemman omistusosuutensa 
suhteessa. Tämän jälkeen toteutetaan toissijainen merkintäoikeus, jonka 
tarkoituksena on, että Tuusulan kunta merkitsee loput merkitsemättä jääneet 
osakkeet.

BDO Oy on Tuusulan Urheilukeskus Oy:n toimeksiannosta antanut osakeannin 
toteuttamiseen liittyvää neuvontaa ja ohjeistanut asiakirjojen laadinnassa. Yhtiössä on 
useita osakkaita, joten osakeanti tulee toteuttaa huolellisesti ja huomioiden 
osakeyhtiölain vähemmistöä suojaavat tietojensaanti- yms. määräykset. Tuusulan 
kunta antaa Tuusulan Urheilukeskus Oy:lle omistajaohjausta osakeannin ehdoista, 
kuten osakkeiden merkintähinnasta ja merkittävästä osakemäärästä. 

Merkittäväksi annettaisiin enintään 2 208 kappaletta Tuusulan Urheilukeskus Oy:n 
uusia osakkeita. Osakkeet annettaisiin osakkeenomistajien merkittäväksi 
osakeyhtiölain 9:3 §:n mukaisen osakkeenomistajien etuoikeuden mukaisesti siinä 
suhteessa kuin osakkeenomistajat ennestään omistavat yhtiön osakkeita. 
Osakkeenomistaja saisi jokaista omistamaansa yhtä (1) nykyistä osaketta kohden 
oikeuden merkitä enintään neljä (4) uutta osaketta. Osakkeiden merkintähinta olisi 
679,34 euroa osaketta kohti, eli kaiken kaikkiaan enintään 1 500 000 euroa. 
Osakekohtainen merkintähinta perustuisi yhtiön investoinnin edellyttämään pääoman 
määrään, joka on kokonaisuudessaan noin 1 500 000 euroa. Osakeannin 
merkintähinta asetettaisiin siten 679,34 euroksi, jotta tarvittava pääoman määrä, 
1 500 000 euroa, voidaan osakeannin kautta saada kerättyä. Mikäli kaikkia 
osakeannissa tarjottavia uusia osakkeita ei olisi merkitty ensisijaisten 
merkintäoikeuksien perusteella, tarjoaisi hallitus merkitsemättömät osakkeet 
merkittäväksi niille osakkeenomistajille, jotka ovat merkinneet osakkeita ensisijaisten 
merkintäoikeuksien perusteella heidän omistusosuuksiensa mukaisessa suhteessa 
siten, että maksullisessa osakeannissa annettavien uusien osakkeiden 
enimmäismäärä voidaan merkitä kokonaisuudessaan. Mikäli Tuusulan kunta 
merkitsisi kaikki osakeannissa tarjolla olevat osakkeet 2208 kpl, nousisi kunnan 
omistusosuus yhtiössä noin 89,2 %:iin.

Tuusulan kunnan vuoden 2023 talousarviossa on varattu 1 500 000,00 euron 
määräraha oman pääoman ehtoisen sijoituksen tekemiseksi Tuusulan Urheilukeskus 
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Oy:n (ent. Tuusulan Tenniskeskus Oy) omaan pääomaan vuoden 2023 aikana 
toteutettavassa osakeannissa.

Hallintosäännön talousasioita koskevan toimivaltataulukon mukaan kunnanhallitus 
päättää yli 100 000 euron arvoisista osakkeiden ja osuuksien hankkimisesta.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää 

antaa kunnan yhtiökokousedustajalle omistajaohjausta hyväksyä Tuusulan 
Urheilukeskus Oy:n osakeannin ehdot liitteen 1. mukaisesti
että Tuusulan kunta osallistuu Tuusulan Urheilukeskus Oy:n päättämään 
osakeantiin enintään 1,5 miljoonalla eurolla 
valtuuttaa kansliapäällikön yhdessä hallintojohtajan kanssa tekemään 
osakemerkinnän ja hoitamaan kaikki osakeannin edellyttämät toimet Tuusulan 
kunnan puolesta
todeta, että osakemerkintä katetaan vuoden 2023 talousarvioon varatuista 
määrärahoista.

Kokouskäsittely
Mika Mäki-Kuhna ja Arto Lindberg ilmoittivat olevansa hallintolain 28.1 pykälän 
kohdan 5 mukaisesti esteellisiä (yhteisöjäävi) ja poistuivat kokouksesta asian käsittelyn 
ja päätöksenteon ajaksi.

Vt.kansliapäällikkö Markku Vehmas selosti asiaa kokouksessa.

 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Esteellisyys
Mika Mäki-Kuhna, Arto Lindberg

Kunnanhallitus, 25.03.2024, § 136

Valmistelijat / lisätiedot:
Markku Vehmas
markku.vehmas@tuusula.fi
vt. kansliapäällikkö

Tuusulan Urheilukeskus Oy:n johdannaisyleissopimuksen takaus ja lainatakausten 
hinnoittelun muutos

Tuusulan Urheilukeskus Oy:n lainasuojausten / korkojohdannaisten tekeminen 
edellyttää yhtiöltä johdannaisyleissopimusta sekä kunnalta takausta 
yleissopimukselle. Sopimuksessa sovitaan niistä yleisistä ehdoista, joita sovelletaan 
pankkien kanssa tehtäviin johdannaissopimuksiin, jotka olisivat tässä tapauksessa 
koronvaihtosopimuksia.
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Samalla olisi tarkoitus alentaa kunnan perimää lainojen takauspalkkiota nykyisestä 0,8 
% tasosta 0,2 %:iin.

Tuusulan Urheilukeskus Oy:n johdannaissopimuksen takaus ja lainatakausten 
hinnoittelun muutos on tulossa käsittelyyn kunnanhallituksen kokoukseen 8.4.2024, 
mutta asia edellyttää myös valtuuston huhtikuun kokouksen päätöksen.

Näin ollen asia valmistellaan siten, että se voidaan käsitellä ja tehdä ehdotus 
valtuustolle kunnanhallituksen kokouksessa 8.4.2024. Tässä vaiheessa 
kunnanhallituksen tulisi päättää ottaa asia valtuuston kokouksen 15.4.2024 
esityslistalle.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää

ottaa asian ”Tuusulan Urheilukeskus Oy:n johdannaissopimuksen takaus ja 
lainatakausten hinnoittelun muutos” valtuuston 15.4.2024 pidettävän kokouksen 
esityslistalle ja täydentää esityslistaa ja antaa ehdotuksensa ennen valtuuston 
kokousta.

Kokouskäsittely
Jäsenet Arto Lindberg ja Mika Mäki-Kuhna ilmoittivat olevansa hallintolain 28.1 
pykälän kohdan 5 mukaisesti esteellisiä (yhteisöjäävi) ja poistuivat kokouksesta asian 
käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi.

Pöytäkirjan tarkastajaksi tämän asian osalta valittiin Lilli Salmi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Esteellisyys
Mika Mäki-Kuhna, Arto Lindberg

Kunnanhallitus, 08.04.2024, § 142

Valmistelija / lisätiedot:
Markku Vehmas, Heli Hippeläinen
markku.vehmas@tuusula.fi, heli.hippelainen@tuusula.fi
vt. kansliapäällikkö, vs.talousjohtaja

Tuusulan kunta kehittää Tuusulan urheilukeskusta tiiviissä yhteistyössä 
urheiluseurojen ja alueella toimivien tytäryhtiöidensä kanssa. Urheilukeskuksen 
palveluita käyttää vuodessa yli 500 000 henkilöä. Kunta omistaa urheilukeskuksen 
liikuntapaikat- ja tilat osin suoraan sekä kahden tytäryhtiönsä kautta (Tuusulan 
Urheilukeskus Oy ja Tuusulan Jäähalli Oy).

Tuusulan Urheilukeskus Oy (myöhemmin "Yhtiö") on käynnistänyt alueelle uuden 
monitoimihallikokonaisuuden rakentamisen joulukuussa 2023. Uuden monitoimihallin 
on suunniteltu valmistuvan alkuvuodesta 2025, ennen Rykmentinpuiston 
koulukeskuksen valmistumista. Yhtiö on solminut monitoimihallin rakentamisesta 
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urakkasopimuksen Tekova Oy:n kanssa. Rakentaminen toteutetaan KVR-urakkana. 
Kiinteä urakkahinta on 12 106 000 euroa (alv. 0%). Muutos- ja lisätyövaraukset 
huomioon ottaen rakennusinvestoinnin kustannusarvio on 12,6 milj. euroa. Hankkeen 
kokonaiskustannusarvio nousee noin 14 milj. euroon, kun mukaan lasketaan 
monitoimihallin tekonurmi (n. 400 000 euroa), maanpinnan korotus 22 000 m3 (150 
000–400 000 euroa) sekä keittiö, kuntosali, kalustukset, infra ja valvonta. 

Investointi rahoitetaan pääosin vieraalla pääomalla. Rahoitus koostuu 12,0 milj. euron 
lainasta, 1,5 milj. euron oman pääoman ehtoisesta rahoituksesta sekä 0,75 milj. euron 
OKM:n avustuksesta. Monitoimihalli-investoinnin rahoitusjärjestelyt päätettiin kunnan 
osalta valtuustossa 20.6.2022 § 83. Kunta pääomitti yhtiötä riittävän vakavaraisuuden 
varmistamiseksi osallistumalla Yhtiön toteuttamaan osakeantiin 1,5 milj. eurolla 
vuoden 2023 lopulla. Yhtiön oma pääoma nousi osakeannin jälkeen noin 1,9 milj. 
euroon. Lisäksi kunta on antanut takauksen Yhtiön kaikkien investointilainojen 
vakuudeksi.

Johdannaisyleissopimuksen takaus

Yhtiön lainakannan voimakkaan kasvun takia, on Yhtiön tarkoituksenmukaista 
varautua lainojen korkoriskien suojaamiseen ensisijaisesti koronvaihtosopimuksilla. 
Yhtiön suunnitelmana on suojata 50–90 % koko lainakannasta 3–10 vuodeksi. 
Korkojohdannaisten tekeminen edellyttää yhtiöltä johdannaisyleissopimuksen 
tekemistä vastapuolena toimivien pankkien kanssa. 

Yhtiö on neuvotellut pankkien kanssa johdannaisyleissopimuksen ehdoista. Pankit 
edellyttävät kunnan takausta johdannaissopimusten vakuudeksi. Kunnan takaus 
mahdollistaa myös johdannaisten edullisemman hinnoittelun, kun pankit voisivat 
hyödyntää kunnan hyvää luottoluokitusta myös Yhtiölle. 
Yhtiön tarkoituksena on solmia koronvaihtosopimuksia pankkien kanssa, jotka 
mahdollistavat sekä olemassa olevien lainojen korkosidonnaisuuden muuttamisen 
vaihtuvasta korosta kiinteäksi koroksi, että myös tulevien korkoriskien suojaamisen 
ennen kuin tarvittava rahoitus tosiasiallisesti hankitaan. Koronvaihtosopimus on 
lainasta erillinen sopimus. Koronvaihtosopimus voidaan toteuttaa koko lainasalkulle 
tai tehdä lainakohtaisesti riippumatta lainanantajasta. Koronvaihtosopimusten (3 - 10 
vuotta) korkotaso on tällä hetkellä noin 2,6 - 2,8 %, sopimusten voimassaoloajasta 
riippuen. Vaihtuvakorkoisen rahoituksen 6 kk Euribor -korkotaso on vastaavasti tällä 
hetkellä n. 3,9 %.

Tuusulan kunnan näkökulmasta kunnan takaus on perusteltu. Takauksen avulla 
mahdollistetaan korkosuojausten tekeminen, jolloin voidaan hallita niin Yhtiön kuin 
koko kuntakonsernin lainojen korkoriskiä ja vakauttaa Yhtiön taloutta yhdessä 
Tuusulan kuntastrategian keskeisistä hankkeista. 

Lainatakausten hinnoittelun muutos

Valtuusto päätti kokouksessaan 20.6.2022 § 83 antaa Tuusulan Urheilukeskus Oy:lle 
enintään 12 000 000 euron omavelkaisen takauksen vieraan pääoman ehtoisen 
velkakirjalainan vakuudeksi siten, että takausprovisio on 0,80 % p.a. taattavan lainan 
maksamattomasta pääomasta. Lisäksi yhtiön on taannut yhtiön aiemmat 
investointilainat, pääomat yhteensä 3 055 790,00 euroa. Yhtiön kanssa on käyty 
keskusteluja kunnan perimän lainatakauksista perimän palkkion alentamisesta 
nykyisestä 0,80 %:sta 0,20 %:iin.
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Kuntalaki ja kunnan myöntämät takaukset 

Kuntalaki säätelee kunnan myöntämien takausten edellytyksiä. Kuntalain 129 §:n 
mukaan

kunnan myöntämä laina, takaus tai muu vakuus ei saa vaarantaa kunnan kykyä 
vastata sille laissa säädetyistä tehtävistä. Kunta ei saa myöntää lainaa, takausta 
tai muuta vakuutta, jos siihen sisältyy merkittävä taloudellinen riski. Kunnan 
edut tulee turvata riittävän kattavilla vastavakuuksilla
kunta voi myöntää takauksen tai muun vakuuden kilpailutilanteessa markkinoilla 
toimivan yhteisön velasta tai muusta sitoumuksesta ainoastaan, jos yhteisö 
kuuluu kuntakonserniin tai se on kuntien tai kuntien ja valtion yhteisessä 
määräysvallassa. 
Sen estämättä, mitä yllä kuntalaissa säädetään, kunta voi myöntää takauksen tai 
muun vakuuden, joka liittyy sen liikuntalain, kuntien kulttuuritoiminnasta 
annetun lain, museolain, teatteri- ja orkesterilain tai nuorisolain mukaisen 
tehtävän edistämiseen. Takauksen ja muun vakuuden antamisen edellytyksistä 
on kuitenkin voimassa, mitä siitä erikseen säädetään. Lisäksi kunta voi myöntää 
takauksen tai muun vakuuden, jos se perustuu lain perusteella hyväksyttyyn 
tukiohjelmaan tai yksittäiseen tukeen tai liittyy yhteisölle tai säätiölle annettuun 
palveluvelvoitteeseen. Kunnan on lisäksi otettava huomioon, mitä Euroopan 
unionin toiminnasta tehdyn sopimuksen 107 ja 108 artiklassa säädetään. 
 

Kuntalain 129 § vaatimukset huomioiden, kunnan sekä Yhtiön talouden tunnuslukujen 
ja laskelmien perusteella voidaan todeta, että myönnettäväksi esitettävä takaus ei 
vaaranna kunnan kykyä vastata sille laissa säädetyistä tehtävistä. Takaukseen ei 
myöskään sisälly kuntalaissa tarkoitettua merkittävää taloudellista riskiä. Takauksen 
vastavakuudet kattavat osaltaan kunnan taloudellista riskiä. Yhtiö on pantannut 
kunnan lainatakauksen vastavakuudeksi 15 0000 000 euron panttikirjat 
maanvuokraoikeuteen ja tontilla sijaitseviin rakennuksiin, tontti 858-401-13-0-L3.

BDO Oy:n lausunnon (25.6.2020 ja 27.4.2022) mukaan

yhtiön rakennuttama monitoimihalli ja yhtiössä harjoitettava liikunnan yleisten 
edellytysten luominen eivät ole liikuntalain perusteella tulkittavissa markkinoilla 
toimimiseksi, ellei toimintaa harjoiteta nimenomaisesti liiketoiminnallisin 
tavoittein ja perustein
liikuntahallin rakennuskustannuksiin voidaan edelleen myöntää valtion tukea 
ryhmäpoikkeusasetuksen 55 artiklan mukaisesti. Tältä osin on mahdollista, että 
pääomasijoituksen, kun se kohdistuu rakennuskustannuksiin ja ei markkinoille 
suuntautuvaan toimintaan, ei ole välttämätöntä olla markkinaehtoista
liikuntahallintoimintaan voidaan myöntää ryhmäpoikkeusasetuksen 55 artiklan 
mukaisten reunaehtojen mukaisesti toimintatukea
edellä mainituin samoin perustein, kun takaus liittyy liikuntalain 5 §:n mukaisten 
tehtävien suorittamiseen ei takauksen ole välttämätöntä olla markkinaehtoinen. 
Takauksella tulee kuitenkin kaikissa tilanteissa olla riittävät vastavakuudet.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että
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VALTUUSTO päättää

sitoutua omavelkaiseen takaukseen Tuusulan Urheilukeskus Oy:n 
maksuvelvoitteista, jotka johtuvat Yhtiön 12 miljoonan euron investointilainaan 
liittyvään korkosuojaustarkoituksessa tehtyyn johdannaisten yleissopimukseen 
ja niistä koronvaihto-, korkokatto- sekä korkolattiasopimuksista, joihin 
yleissopimusta sovelletaan
alentaa kunnan Yhtiöltä perimiä lainojen takauspalkkiota nykyisestä 0,80 %:sta 
0,20 %:iin taattujen lainojen maksamattomasta pääomasta 1.4.2024 alkaen.

Lisäksi kunnanhallitus päättää tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta 
heti kokouksessa.

Kokouskäsittely
Jäsenet Arto Lindberg ja Mika Mäki-Kuhna ilmoittivat olevansa hallintolain 28.1 
pykälän kohdan 5 mukaisesti esteellisiä (yhteisöjäävi) ja poistuivat kokouksesta asian 
käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi.

Vs.talousjohtaja Heli Hippeläinen selosti asiaa kokouksessa. 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Kunnanhallitus päätti tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän asian osalta heti 
kokouksessa

Esteellisyys
Arto Lindberg, Mika Mäki-Kuhna
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1.  
2.  
3.  
4.  
5.  
6.  
7.  

§ 143
Liittyminen Sarastia Oy:n kilpailuttamaan juridisten asiantuntijapalvelujen puitejärjestelyyn

TUUDno-2024-744

Tuusulan kunta on liittynyt Sarastia Oy:n kilpailuttamaan juridisten 
asiantuntijapalvelujen puitejärjestelyyn kunnanhallituksen päätöksellä 23.11.2020 § 
473. Juridisista asiantuntijapalveluista on hyödynnetty osakokonaisuutta 1, Julkiset 
hankinnat. Juridisten asiantuntijapalvelujen puitejärjestelyn sopimuskausi on 
päättymässä 30.4.2024 ja on tarpeen sitoutua mukaan uuteen vastaavaan juridisten 
palvelujen puitejärjestelyyn, jotta kunnalla olisi käytettävissään kattava juridisten 
asiantuntijapalvelujen valikoima. 

Tuleva Sarastia Oy:n suunnitelma kilpailutus koskee seuraavia osakokonaisuuksia:  

Julkiset hankinnat 
Yhtiöoikeudelliset asiantuntijapalvelut 
Kiinteistöoikeudelliset asiantuntijapalvelut 
Työoikeudelliset asiantuntijapalvelut 
Riita-asioiden ratkaisu 
Sosiaalioikeus 
Tietosuoja-asiat 
 

Sarastia Oy:n kilpailuttama puitejärjestely on voimassa neljän vuoden määräajan. 
Asiakaskohtainen irtisanomisaika on kuusi kuukautta. Sopimus ei muodosta 
ostovelvollisuutta kunnalle, vaan kunta voi valita tapauskohtaisesti parhaaksi 
katsomansa juridisten asiantuntijapalvelujen tuottajan. Puitejärjestelyyn liittymisen 
tavoitteena on saada Tuusulan kunnan käyttöön tarpeen mukaan kattavat juridiset 
asiantuntijapalvelut kiinteillä tuntihinnoilla ja valmiiksi neuvotelluilla ehdoilla.  

Tuusulan kunnan juridisten palvelujen laskutus vuositasolla on noin 100 000 euroa. Se 
koostuu yksittäisistä pienemmistä toimeksiannoista sekä suuremmista 
kokonaisuuksista, joista laaditaan erilliset päätökset. Pääasiallisesti kunnan omat 
lakimiehet hoitavat suurimman osa toimeksiannoista.  

Mahdolliset avustajan tarjoamia oikeudenkäyntiasiamiespalveluja ja näihin 
välittömästi liittyviä oikeudellisia neuvontapalveluja koskevat hankinnat jäävät 
puolestaan hankintalain 9.1 §:n 5-kohdan perusteella kokonaan hankintalain 
soveltamisalan ulkopuolella. 

Yhteishankintayksikkö 

Sarastia Oy tuottaa palveluja omistajilleen. Omistajina voivat olla kunnat, kaupungit, 
kuntayhtymät ja kuntien omistamat yhtiöt. Omistajuuden kautta asiakkaat voivat 
ostaa palveluja ilman kilpailutusta. Sarastia Oy on yhteishankintayksikkö, jolta kunta-
asiakkaat voivat tietyin edellytyksin hankkia kilpailuttamia tavaroita ja palveluja 
järjestämättä omaa tarjouskilpailua. 

Hankintalain 4 §:n mukaan yhteishankintayksiköllä tarkoitetaan lain 5 §:ssä 
tarkoitettua hankintayksikköä, joka tarjoaa yhteishankintatoimintoja ja mahdollisesti 
hankintojen tukitoimintoja sen suoraan tai välillisesti omistaville hankintayksiköille tai 
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sellaisille hankintayksiköille, joiden oikeudesta käyttää yhteishankintayksikön 
toimintoja on erikseen säädetty. Edellytyksenä on, että yhteishankintayksikkö toimii 
edellä mainittujen tehtävien hoitamiseksi, ja että se on nimenomaisesti perustettu 
hoitamaan näitä tehtäviä, taikka näiden tehtävien hoitaminen on säädetty tai 
määrätty yhteishankintayksikön toimialaksi. 

Hankintalain 20 §:n mukaan hankintayksikkö voi hankkia tavaroita ja palveluita 
yhteishankintayksiköltä taikka tehdä tavara-, palvelu- ja rakennusurakkahankintoja 
käyttäen yhteishankintayksikön tekemää hankintasopimusta, laissa tarkoitettua 
puitejärjestelyä taikka laissa tarkoitettua dynaamista hankintajärjestelmää. 
Hankintayksikön katsotaan täyttäneen hankintalain mukaiset velvoitteensa, kun se 
hankkii tavaroita tai palveluja yhteishankintayksiköltä taikka hankkii tavaroita, 
palveluja taikka rakennusurakoita käyttäen yhteishankintayksikön tekemää 
hankintasopimusta, laissa tarkoitettua puitejärjestelyä taikka laissa tarkoitettua 
dynaamista hankintajärjestelmää. 

Tuusulan kunta on omistajaosakkaana Sarastia Oy:ssä, joka tarjoaa 
yhteishankintatoimintoja. Näin ollen Tuusulan kunta voi halutessaan liittyä Sarastia Oy:
n kilpailuttamiin sopimuksiin. 

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää 

liittyä Sarastia Oy:n kilpailuttamaan juridisten asiantuntijapalvelujen 
puitejärjestelyyn koko sopimuskauden ajaksi kaikkien kilpailutettavien 
osakokonaisuuksien osalta
valtuuttaa hankintapäällikön tekemään sitoumuksen sopimukseen liittymiseksi. 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 

Tiedoksi
hankintapäällikkö
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§ 144
Kunnan johto, selonteko toimintavarmuuden ja jatkuvuuden hallinnasta 2023

TUUDno-2024-566

Valmistelija / lisätiedot:
Markku Vehmas, Heidi Hagman
markku.vehmas@tuusula.fi, heidi.hagman@tuusula.fi
vt. kansliapäällikkö, kehittämispäällikkö

Liitteet
1 Selonteko toimintavarmuuden ja jatkuvuuden hallinnasta, kunnan johto, khall 
8.4.2024

Valtuuston 12.3.2014 päättämien sisäisen valvonnan ja riskienhallinnan perusteiden 
mukaan kunnanhallituksella on vastuu sisäisen valvonnan ja riskienhallinnan 
ohjeistamisesta ja asianmukaisesta järjestämisestä, toimeenpanon valvonnasta ja 
tuloksellisuudesta. Kuntaorganisaatiota ohjaa kunnanhallituksen 27.4.2020 
hyväksymä ohje: Sisäinen valvonta ja kokonaisvaltainen riskienhallinta Tuusulan 
kunnassa.

Kuntalain 123 §:n mukaan tilintarkastuskertomukseen on sisällytettävä lausunto 
sisäisen valvonnan ja konsernivalvonnan asianmukaisesta järjestämisestä sekä esitys 
vastuuvapauden myöntämisestä ja mahdollisesta muistutuksesta, joka voidaan 
kohdistaa vain tilivelvolliseen. Tilivelvollisella on henkilökohtainen vastuu sisäisen 
valvonnan asianmukaisesta järjestämisestä ja jatkuvasta ylläpidosta johtamansa 
toiminnan osalta.

Kunnanhallitus on velvollinen antamaan osana toimintakertomusta selonteon sisäisen 
valvonnan ja konsernivalvonnan järjestämisestä kunnassa ja kuntakonsernissa. 
Toimielinten on sisällytettävä vuosittain toimintakertomukseensa arvio sisäisen 
valvonnan ja kokonaisvaltaisen riskienhallinnan järjestämisestä sekä keskeisistä 
johtopäätöksistä kunnanhallituksen selontekoa varten.

Käytännössä sisäinen valvonta ja riskienhallinta kytkeytyvät vuosittaiseen talousarvio-, 
toiminnan ja talouden seuranta- ja tilinpäätösprosessiin.

Tuusulan kunta on laajentanut sisäisen valvonnan ja riskienhallinnan selonteon 
näkökulmaa siten, että toiminnasta arvioidaan myös turvallisuusjohtamisen 
näkökulmia. Tästä syystä selonteko koskee aikaisempaa kokonaisvaltaisemmin 
toimintavarmuuden ja jatkuvuuden hallinnan toimia.

Selonteon avulla voidaan saada kohtuullinen varmuus toiminnan lainmukaisuudesta, 
varojen turvaamisesta, toiminnan tuloksellisuudesta sekä taloutta ja tuloksellisuutta 
koskevien oikeiden ja riittävien tietojen tuottamisesta. Tarkoituksena on arvion kautta 
tunnistaa keskeisiä kehittämiskohteita liittyen erilaisiin valvonta- ja 
toimintatapamenettelyihin. Kunnan johto arvioi, että asteikolla 1–5 
toimintavarmuuden ja jatkuvuuden hallinta oli kokonaisuudessaan arvosanan 4 
tasolla. Vahvimpana arvioitiin tieto ja viestintä-osa-alueen toteutuminen, joka sai 
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erinomaisen arvosanan (5). Heikoimmaksi osa-alueeksi sen sijaan tunnistettiin 
hankintojen, omaisuuden ja sopimusten hallinta (3). Arvosanan 4 saivat kaikki muut 
arvioinnin osa-alueet.

Kehitettävät osa-alueet on tunnistettu ja esitetty liitteessä. 

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää 

merkitä tiedoksi kunnan johdon selonteon toimintavarmuuden ja jatkuvuuden 
hallinnasta vuodelta 2023.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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Valtuusto, § 148,07.12.2020
Kunnanhallitus, § 145, 08.04.2024

§ 145
Valokuituyhteyksien saaminen vanhoille asuinalueille, vastaus aloitteeseen

TUUDno-2020-2967

Valtuusto, 07.12.2020, § 148

Matti Alanko esitti seuraavan aloitteen:

"Nyt koronaviruksen aikana moni joutuu työskentelemään kotona etäyhteyksien 
varassa. Verkoyhteyksien ruuhkaantuminen aiheuttaa suuria viiveitä yhteyksiin ja 
työnteko vaikeutuu aiheuttaen stressitason nousua ja työn tehokkuus kärsii.

Ehdotankin, että Tuusulan kunta ryhtyy yhteistyössä operaattoreiden kanssa 
asentamaan avointa kuitua, jotta jokaisella kuntalaisella olisi mahdollisuus nopeaan 
nettiyhteyteen. Lahelan alueelle on tulossa tällainen avoin kuitu. Koska itse 
kuitukaapeli on halvempaa kuin sen asentaminen, on kunnan huolehdittava, että 
jatkossa kaikkien uusien vesijohjtolinjojen yhteydessä samaan kaivantoon asennetaan 
myös kuitukaapeli. Vanhoille kuiduttomille alueille kaapelin asennus tulee aloittaa 
niiltä alueilta, joilta muut palvelut kuten koulu, terveydenhoito, posti, pankki, kauppa 
tai apteekki ovat kauimpana.

Kunta siirtää kuituverkon rakentamisen operaattoreille. Kysymys kuuluukin:"Kuinka 
paljon kuituyhteyksien rakentaminen oikeasti maksaisi? Nyt maksetaan HSL maksua, 
josta ei kaikille ole hyötyä. Valokuidusta sen sijaan olisi kaikille hyötyä. Aloitteen idea 
on, että kunta ryhtyy yhdessä operaattoreiden kanssa asentamaan AVOINTA kuitua, 
johon mikä tahansa operaattori voi liittyä palvelun tarjoajaksi. EHDOTAN 
neuvottelujen aloittamista valokuituyhteyksien saamiseksi myös vanhoille haja-asutus 
alueille.

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Kunnanhallitus, 08.04.2024, § 145

Valmistelija / lisätiedot:
Niko Kinnunen
niko.kinnunen@tuusula.fi
tietohallintopäällikkö

Tuusulan kunta on aiemmin, jo 2000-luvun alkupuolella linjannut, että se ei rakenna 
omia valokuituverkkoja kunnan omia tarpeitaan varten vaan tukeutuu 
tietoliikenneoperaattoreiden rakentamiin verkkoyhteyksiin. Kunnan omat toimipisteet 
ovat lähes poikkeuksetta varustettu operaattoreiden valokuituyhteyksillä ja tällä on 
pyritty osaltaan vauhdittamaan operaattoreiden valokuituverkon rakentumista 
tasapuolisesti Tuusulan kunnan alueilla.
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Kunnallistekniikan rakennushankkeiden yhteydessä kunta tiedustelee aina 
operaattoreiden halukkuutta yhteiskaivuun. Tällöin operaattoreilla on mahdollisuus 
hyödyntää kunnan kaivantoja ja asentaa valokuitukaapelinsa tai ainakin sen vaatima 
suojaputkisto kunnan kaivantoon. Operaattorit ovat hyödyntäneet tätä mahdollisuutta 
hyvin vaihtelevasti. Puustellinmetsän asuntomessualueelle kunta rakensi vuonna 2020 
mikrokanavaverkon, joka olisi mahdollistanut useamman operaattorin 
valokuituyhteyksien tarjoamisen alueen kiinteistöihin. Operaattorit eivät kuitenkaan 
olleet kiinnostuneita mikrokanavaverkon hyödyntämisestä suunnitellulla tavalla ja 
tämä verkko myytiin lopulta yhdelle operaattorille.

Tietoliikenneoperaattorit rakentavat tällä hetkellä melko aktiivisesti valokuituverkkoja 
taajama-alueilla. Operaattorit pyrkivät saamaan riittävän asiakasmäärän alueellisesti 
ennen kuin lähtevät toteuttamaan valokuituhankkeittaan. Toiset operaattorit tarjoavat 
valokuidun sijaan nopeita 5G-laajakaistaliittymiä ja nopeat 5G-yhteydet toisaalta 
vähentävät kiinteistön omistajien halukkuutta tilata valokuituliittymiä, joiden 
liittymiskustannus on tyypillisesti 2000-3000 euroa kiinteistöä kohden. Tästä syystä 
valokuituverkkojen rakentaminen kaikille asuinalueille ei etene kovin nopeasti, vaikka 
operaattoreilla siihen olisikin halukkuutta. Tuusulassa valokuituverkkojen katsotaan 
kuitenkin tällä hetkellä rakentuvat suhteellisen tehokkaasti markkinatoimijoiden 
toimesta.

Edellä kuvatut seikat huomioon ottaen kunnan omien valokuituverkkojen 
rakentamisen kaikkien vesijohtohankkeiden yhteydessä ei katsota olevan 
tarkoituksenmukaista. Myös avoimen kuidun rakentaminen yhdessä operaattoreiden 
kanssa on käytännössä hyvin vaikeaa. Operaattorit haluavat pääsääntöisesti rakentaa 
valokuituverkkonsa itse ja laajempina kokonaisuuksina kuin kunnan omat 
infrahankkeet pääsääntöisesti ovat.

Kunta tarjoaa jatkossakin aktiivisesti operaattoreille mahdollisuutta hyödyntää 
kunnan kaivantoja ja pyrkii tässä toimimaan nykyistä ennakoivammin. Lisäksi kunta 
toteuttaa jatkossakin suojaputkivarauksia infrarakentamisen kohteissa aina kun se 
katsotaan tarkoituksenmukaiseksi. Valokuitukaapelointeja kunta ei lähtökohtaisesti 
jatkossakaan itse rakenna vaan katsoo sen kuuluvan markkinalähtöisesti toimivien 
tietoliikenneoperaattoreiden vastuulle.

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että
 
VALTUUSTO päättää

merkitä tiedoksi valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen 
katsoa Matti Alangon 7.12.2020 § 148 valtuustossa esittämän aloitteen tulleen 
loppuun käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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§ 146
Toimielinten pöytäkirjojen otto-oikeus

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää, ettei alla mainituissa toimielinten pöytäkirjoissa käsiteltyjä 
asioita oteta kuntalain 92 §:n nojalla kunnanhallituksen käsiteltäväksi:

kasvatus- ja sivistyslautakunta 19.3.2024           
kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta 20.3.2024                                
kuntakehityslautakunta 20.3.2024                                     
tekninen lautakunta 19.3.2024                

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin. 
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§ 147
Ilmoitusasiat

Kunnanhallituksen tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusluontoiset asiat:

Kunta- ja hyvinvointialuetyönantajat KT
Yleiskirjeet
10/2024: TE2024-uudistuksen yhteydessä valtion palveluksesta kuntiin siirtyvän 
henkilöstön virka- ja työehtosopimukset 1.1.2025 lukien
11/2024: Lappeenranta-seminaari 22.–23.8.2024

Kuntaliitto
Yleiskirjeet
5/2024 Europarlamenttivaalit: kuntien vaaliviranomaiset, vaalien ulkomainonta 
kuntien luvanvaraisilla alueilla sekä tienvarsimainonta ja -ilmoittelu

Vaasan hallinto-oikeus
Päätös 20.3.2024, Valitus ympäristölupa-asiassa 1166/2023, Peab Industri Oy

Etelä-Suomen aluehallintovirasto
Päätös 18.3.2024: Kunnallisen pysäköintivalvonnan järjestäminen

Tuusulan pohjavesialueiden seurantatyöryhmä
Vuosiraportti vuodelta 2023

Hyvinkään kaupunki
Hyvinkään kaupunginhallitus 25.3.2024, §61 Toimivallan delegointi Järvenpään 
kaupungille Keski-Uudenmaan työllisyysaluetta koskevissa hankinta-asioissa

Pöytäkirjat
Uudenmaan maakuntahallitus 25.3.2024
TE poliittinen johtoryhmä 21.3.2024
Helsingin seudun liikenne-kuntayhtymän hallitus 19.3.2024
Kuuma-seutu liikelaitoksen johtokunta 14.3.2024
Helsingin seudun liikenne-kuntayhtymän tarkastuslautakunta 13.3.2024 ja 27.3.2024

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää

merkitä ilmoitusasiat tiedoksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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§ 148
Muut asiat

Elinkeinopalvelut, ajankohtaiset
Elinvoimajohtaja Kristiina Salo

Sula III- yhteenveto
Kuntakehitysjohtaja Pirjo Sirén

Ehdotus
Esittelijä: Kalle Ikkelä, pormestari

Kunnanhallitus päättää

merkitä mahdolliset muut asiat tiedoksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuuston puheenjohtaja Jari Immonen poistui kokouksesta asian käsittelyn aikana 
klo 19.15.

Elinvoimajohtaja Kristiina Salo poistui kokouksesta asian käsittelyn aikana klo 19.49

Valtuuston 1. varapuheenjohtaja Janne Mellin poistui kokouksesta asian käsittelyn 
aikana klo 19.58. 
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Muutoksenhakukielto
§137, §138, §139, §142, §144, §145, §146, §147, §148

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan oikaisuvaatimusta eikä 
kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa.
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Oikaisuvaatimus
§140, §141, §143

Oikaisuvaatimusohje
Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla. Oikaisuvaatimuksen saa tehdä se, 
johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös 
välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen.
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Tiedoksisaanti
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 7 päivän 
kuluttua kirjeen lähettämisestä, 3 päivän kuluttua sähköpostin lähettämisestä, 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen 
merkittynä aikana.
Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, jona päätös on asetettu nähtäväksi yleiseen 
tietoverkkoon, ei lueta määräaikaan.

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava
- päätös, johon haetaan muutosta
- miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi
- perusteet, joilla muutosta vaaditaan
- muutoksenhakijan nimi ja kotikunta
- postiosoite ja puhelinnumero, joihin asiaa koskevat ilmoitukset muutoksenhakijalle 
voidaan toimittaa.
Jos oikaisuvaatimuksen tekijän puhevaltaa käyttää hänen laillinen edustajansa tai 
asiamiehensä, kirjelmässä on ilmoitettava myös tämän nimi ja kotikunta. Asiamiehen, 
ellei tämä ole asianajaja tai julkinen oikeusavustaja, on liitettävä 
oikaisuvaatimuskirjelmään valtakirja.
Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava postiosoite ja puhelinnumero, joihin 
asiaa koskevat ilmoitukset oikaisuvaatimuksen tekijälle voidaan toimittaa.
Oikaisuvaatimuksen tekijän, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava 
oikaisuvaatimuskirjelmä. Sähköistä asiakirjaa ei tarvitse täydentää allekirjoituksella, 
jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole 
syytä epäillä.

Oikaisuvaatimuksen toimittaminen

Oikaisuvaatimus on toimitettava Tuusulan kunnalle virka-aikana ennen 
oikaisuvaatimusajan päättymistä käyttäen alla olevia yhteystietoja:
Tuusulan kunta, Kunnanhallitus
osoite: Kotorannankuja 10, Pl 60, 04301 Tuusula
sähköposti: kirjaamo@tuusula.fi
puh. vaihde: 09 87 181
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Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa myös henkilökohtaisesti tai asiamiehen välityksellä 
Tuusulan kunnan asiakaspalvelupisteeseen os. Autoasemankatu 2, 04300 Tuusula. 
Avoinna ma-to klo 8.00-15.00 ja pe klo 8.00-12.00.
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